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In prezenta tovarăşului
NICOLAE CEAUJESCU,

ieri, a avut ioc Conferinţa orga-

PROLETARI DIN TOATE ŢĂRILE, UNIŢI-VA !

O R G AN a l ; COMITETULUI ÎUDETEAN s ib iu  a l  p .c .r . şi a l  c o n s i l i u l u i  p o p u l a r  j u d e ţ e a n
Marcăm, astăzi, în aria vieţii 

politice locale un act de rezonan
ţă, multiplu semnificativ, cel mai 
important al acestei perioade. în 
municipiul cu străvechi rădăcini 
în istorie ţi . cu o debordantă ti
nereţe socialistă, centru de judeţ, 
delegaţii desemnaţi de peste 50 CCO 
comunişti din diferite sectoare de 
activitate se întrunesc -în Confe
rinţa organizaţiei judeţene Sibiu a 
Partidului Comunist Român, pen
tru a întreprinde cu clarviziune şi 
ales spirit partinic, cu realism — 
proprii comuniştilor — analiza a 
ceea ce şi ct?m am muncit în pa
tru ani de la alegerile precedente, 
pentru a decide .cu exigenţă şi de
voţiune patriotică asupra căilor şi 
mijloacelor de acţiune care să 
transfere măfeaţa perspectivă des
chisă ţării de Congresul al X-lea 
şi de Conferinţa Naţională a parti
dului din 1972 în fapte şi reali
tăţi, pe plan judeţean, demne de 
vrednicia oamenilor muncii, de 
măreţia epocii pe care o făurim.

încheind o etapă de o rari efer
vescenţă. politică în viaţa interna 
a organizaţiilor noastre de partid, 
perioada adunărilor generale şi con
ferinţelor pentru dări de seamă şi 
alegeri, Conferinţa judeţeană este 
chemată să direcţioneze efortul de 
mîine în concordanţă cu voinţa 
unanimă a puternicului detaşament 
comunist sibian de a lucra în spi
ritul responsabilităţii şi adeziunii 
faţă de cerinţa formulată de partid, 
de secretarul nostru general, pri
vind accelerarea dezvoltării Româ
niei în viitorii ani, în viitoarele 
decenii.

Din bilanţul celor 4 ani, al că
ror punct de convergenţă îl con
stituie dinamismul dezvoltării de 
cea mai ridicată cotă, nu pot lipsi 
succese şi înfăptuiri care atestă cu 
certitudine creşterea continuă a ro
lului conducător al organelor şi 
organizaţiilor noastre de partid, a 
capacităţii' Comitetului judeţean de 
a rezolva cu competenţă, şi răs
pundere problemele complexe ale 
economiei sibiene, ale vieţii so- 
cial-culturale ce pulsează pe aceste 
meleaguri. Este cert că punctul de 
unire -a tuturor cifrelor bilanţiere 
îl constituie adevărul racordării 
judeţului Sibiu la. impetuoasa dez
voltare economică şi social-cultu- 
rală a tuturor, zonelor ţarii, în 
care sens subliniem cu recunoştin
ţă preocuparea şi grija, statornice, 
ale conducerii partidului şi statu
lui nostru — cele două vizite ale 
tovarăşului Nicolac Ceatişeseu rin 
judeţul nostru fiind exemplare pri
lejuri ale unei îndrumări practi
ce, ale unui ajutor concret şi el i- 
cient.

Din punctul de vedere al pre
facerilor rapide, perioada de după 
noua împărţire administrativ-teri- 
torială certifică în istoria acestor 
locuri un avînt deosebit care si
tuează judeţul Sibiu în rîndul ce
lor mai dezvoltate zone ale ţării. 
Caracterizată de armonie, cu sta
tutul unei „micro-eConomii naţio
nale“, economia judeţului Sibiu, 
aşa cum nc-o arată actualitatea, 
este exemplificatoare pentru ceea 
ce însemnează industrializarea so
cialistă, constanţa în dezvoltarea 
agriculturii, efortul îndreptat, cu 
bune rezultate, spre crearea unor 
condiţii propice afirmării persona
lităţii omului. Cîteva date înge
mănează succint aceste direcţii ale 
progresului: producţia globală in
dustrială ne situează printre cele 
mai dezvoltate judeţe ale ţării, în
scriind între 1968—1972 o creşte
re dc aproape 5 miliarde lei, ex
portul a crescut, în aceeaşi peri
oadă, cu peste 70 la sută, iar pro
ductivitatea muncii, cu peste 30 
la sută. Ramurile industriale de
ţin ponderi apreciabile din nive
lul naţional, la fel unele produse, 
cum ar fi: textilele, sticlăria, me
talurgia neferoasă, pielăria etc.

Agricultura, ramură economică 
importantă, beneficiară a unor tra
diţii de recunoscută valoare, a cu
noscut o dezvoltare intensivă şi 
multilaterală, grăitor fiind faptul 
că în ultimii doi ani au fost ob
ţinute cele mai mari recolte din 
istoria acestor meleaguri. Prefaceri 
semnificative pentru ceea ce denu
mim curent „sensul întregii poli
tici a partidului" s-au produs în 
viaţa socială; în ridicarea continua 
a nivelului dc trai, în domeniul 
ştiinţei, artei şi culturii.

, Aceste înfăptuiri, al căror însu- 
fleţitor bilanţ ni l-a prilejuit! glo
riosul jubileu al republicii, sínt 
rod bogat al muncii şi al abnega
ţiei comuniştilor sibieni, al hărni
ciei oamenilor muncii, tineri şi 
vîrstnicî — români, germani, ma
ghiari — care, sub îndrumarea or
ganelor şi organizaţiilor noastre 
de partid, au depus eforturi şi pa
siune în transpunerea în viaţă a 
politicii ştiinţifice a partidului.

Desfăşurîndu;-5e în anul hotărî- 
tor , a! unui cincinal de excepţio
nală însemnătate, jalonate de di
rectivele şi sarcinile stabilite de 
Congresul al X-lca, de Conferinţa 
Naţionala din 1972, în plenarele 
C.C. al P.C.R. din 3—5 noiembrie 
1971 şi 20—21 noiembrie 1972, lu
crările Conferinţei judeţene vor 
trebui să statutéze un program 
propriu de acţiune, care să asi
gure ascendenţa continuă a jude
ţului, obiective care răspund inte

gral năzuinţelor şi aspiraţiilor de 
progres şi bunăstare, de dezvoltare 
multilaterală a personalităţii oame
nilor Sibiului, în spiritul princi
piilor eticii şi echităţii socialiste ?i 
comuniste.

De pe paleta bogată a progra
melor şi acţiunilor muncii politi
ce, menite să fertilizeze •forturile, 
sa dirijeze şi să organizeze înţr-un 
flux unic valenţele de creativitate 
ale oamenilor acestor loeuri, nu 
pot lipsi acelea care au ca miez în
trecerea patriotică cu timpul şi 
sarcinile, în spiritul devansării în
deplinirii cincinal urni, al substan- 
ţializării eforturilor pentru o efi
cienţă ridicată a producţiei ?i a 
muncii. Esenţa esenţelor o va re
prezenta, desigur, găsirea căilor, 
mijloacelor şi metodelor muncii 
de partid, de conducere şi organi
zare care să asigure valorificarea 
integrală a resurselor şi posibilită
ţilor umane şi materiale de care 
dispunem, a impresionantului po
tenţial productiv, a tezaurului da 
inteligenţă şi creaţie al muncitori
lor, ţăranilor, intelectualilor, indi
ferent de naţionalitate, care tră
iesc şi muncesc în oraşele şi co
munele judeţului.

Cu multă chibzuinţă, cu aleasă 
grijă şi răspundere vor trebui de
cise măsuri, metode, acţiuni care 
să conducă Ia perfecţionarea" vieţii 
interne de partid, a stilului mun
cii de conducere, a activităţii po- 
litice-educative, a învăţlmîntului, 
ştiinţei, artei şi culturii. In toate 
sectoarele, creşterea spiritului par
tinic va trebui să asigure Un cli
mat cu adevărat revoluţionar, 
combativ, care să aibă ca punct 
de referinţă istoricul program al 
'Plenarei din noiembrie 1971, indi
caţiile secretarului generai al parti
dului nostru.

Pentru toate binefacerile, pentru 
frumuseţea muneii de pe aceste 
meleaguri — gazdă a unor profun
de prefaceri înnoitoare, comuniştii, 
toţi cei ce muncesc în judeţul Si
biu privesc cu interes major lu
crările forumului comunist de as
tăzi, cu încredere neclintită inca
pacitatea delegaţilor de a gîndi 
creator, îmbrăţişipd.. perspectiva a- 
niior ce vin, de a alege în organul 
judeţean pe cei mai buni dintre 
cei buni, garanţie a viitoarelor 
suceese. Hotăfîrea lor de a face 
totul pentru progresul localităţilor 
judeţului, pentru continua ascen
denţă a patriei dragi pe calea ci
vilizaţiei şi progresului se exprimă 
integral în urarea de SUCCES DE
PUN LUCRĂRILOR CONFE
RINŢEI !

Conferinţa organizaţiei judeţene de partid  —  întîmpinată cu:

Conferinţei organizaţiei 
judefene de partid

REALIZĂRI DE PRESTIGIU 
ÎNTRECEREA SOCIALISTĂ

nizaiiei
Intr-o atmosferă de puternică 

efervescenţă politică, sub semnul 
hotăririi de a înfăptui obiectivele 
însufleţitoare stabilite de Congresul 
al X-lea şi Conferinţa Naţională 
ale partidului, în prezenţa tovarăşu
lui NICOLAE CEAUŞESCU, secre
tar general al partidului, preşedintele 

1 Consiliului de Stat al Republicii 
; Socialiste ' România, s-au desfăşurat 
ieri, 19 ianuarie, lucrările Conferin
ţei organizaţiei judeţene de partid 
Iaşi.

Pentru delegaţii şi invitaţii  ̂ la 
conferinţă, pentru toţi comuniştii 
şi pentru întreaga populaţie a ju
deţului a constituit un puternic 
prilej de bucurie, de satisfacţie fap
tul că, după fructuoasa vizită de 
lucru întreprinsă cu o să înainte în 
unităţi economice şi culturale ieşene, 
tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU 
a onorat prin participarea sa lucră
rile Conferinţei judeţene de partid.

încă din zorii dimineţii, mii dc 
ieşeni — aflînd că tovarăşul Nicolac 
Ceauşescu va participa la lucrările 
conferinţei — au ieşit de-a lungul 
străzilor pentru- a-i aduci din nou' 
salutul, omagiul lor.

Intrarea tovarăşului Nicolac 
Ceauşescu, a celorlalţi conducători 
de partid, în sala Teatrului Naţio
nal din Iaşi, unde s-au desfăşurat 
lucrările conferinţei, a fost salutată 
de către cei 524 de delegaţi, de in
vitaţii prezenţi cu vii şi îndelun
gate aplauze. Minute _ în şir s-a o- 
vaţibnat pentru partid, pentru cel 
ce militează neobosit, cu exem
plară dăruire revoluţionară, pentru 
traducerea în viaţă a programului 
Partidului Comunist  ̂ Român de 
făurire a societăţii socialiste multi
lateral dezvoltate. S-a aclamat în
delung »C e a u ş e s c u  - P.C.R. , 
„Ceauşescu şi poporul“, dîndu-se 
astfel glas sentimentului unanim al 
întregului popor, de dragoste, pre
ţuire şi stimă faţă de conducăto
rul iubit al partidului şi statului 
nostru.

In prezidiul conferinţei au mai 
luat Ioc tovarăşii Gheorghe Pană, 
membru al Comitetului Executiv, 
al Prezidiului Permanent, secretar 
al C.C. al P.C.R.. Dumitru Po- 
pescu, membru aî Comitetului 
Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., 
precum şi membri ai Comitetului 
judeţean de partid şi alţi activişti 
de partid şi de stat din judeţ, de
legaţi ai organizaţiilor^ de partid 
din întreprinderi, unităţi agricole 
şi instituţii.

In sală, ca invitaţi, se aflau, de 
asemenea, prezenţi membri ai C.C. 
al P.C.R., ai guvernului, reprezen
tanţi aî unor instituţii centrale, 
organizaţii de masă şi obşteşti, ca
dre de conducere,, oameni ai mun
cii din fabrici şi uzine, de pe şan
tiere, de pe ogoare, din şcoli,^din 
institute de învăţămînt, ştiinţă şi 
cultură.

Ordinea de zi a Conferinţei ju
deţene de partid Iaşi a cuprips:

1. Darea de seamă asupra acti
vităţii Comitetului judeţean de 
partid Iaşi în perioada decembrie 
1968—ianuarie 1973.

2. Raportul Comisiei judeţene 
de revizie.

3. Alegerea Comitetului judeţean 
de partid şi a Comisiei de revizie.

Cu un viu şi deosebit interes au 
ascultat participanţii la conferinţă 
cuvîntarea rostită în încheierea 
dezbaterilor de tovarăşul  ̂ Nicolae 
Ceauşescu. Puternice ovaţii şi înde
lungi aplauze au subliniât în repe
tate rînduri ampla expunere a secte-< 
tarului general al partidului.

*
în drum spre sala Teatrului 

Naţional, unde au avut_ loc 
lucrările Conferinţei organizaţiei 
judeţene de partid — Iaşi, 
tovarăşul Nicolac Ceauşescu a  făcut 
un scurt popas pentru a vizita mo
derna sală a spoiturilor, construită 
recent în zona Palatului Culturii.

Secretarul general al partidului a 
fost informat asupra principalelor 
caracteristici ale construcţiei. S-a 
arătat că sala a fost realizată după 
proiecte originale, că, soluţiile adop
tate au permis o largă industriali
zare a lucrărilor. Tribunele, cu o 
capacitate de 2 500 de locuri sínt 
rabatabile, fapt care creează posi- 

! bilitatea dublării suprafeţei sălii de 
sport.

Pe străzile oraşului, pe întregul 
traseu străbătut, mii şi mii de cetă-

(Contlnuare ta paq. a U-a)

judeţene de partid laşi
CUVÎNTAREA

to v a ră şe i NICOLAE >CU
rostită la Conferinţa o rg a n iza ţie i

judeţene de p a r tid  la ş i
— 19 i a n u a r i e  1973

Dragi tovarăşi,
Doresc să încep prin a vă adresa 

dumneavoastră, delegaţilor la Confe
rinţa judeţeană de partid, tuturor co
muniştilor şi oamenilor muncii din 
municipiul şi judeţui Iaşi, lin salut 
călduros din partea Comitetului Cen
tral al partidului şi a mea personal. 
(Aplauze îndelungate).

Conferinţa dumneavoastră — ca 
toate conferinţele judeţene de partid 
— a avut menirea să analizeze acti
vitatea depusă în ultimii patru ani. 
Din darea de seamă prezentata de to
varăşul Potop şi din discuţiile care 
au avut loc, s-a evidenţiat faptul că 
organizaţia de partid a judeţului Iaşi, 
toţi oamenii muncii din judeţ au de
pus o activitate susţinută, îndepli
nind în condiţii bune sarcinile mari 
care le-au revenit. Intr-adevăr, planul 
cincinal precedent s-a realizat în con- 
diţiuni bune — bilanţul activităţii 
dumneavoastră pe acea .perioada este 
cunoscut — iar în primii doi ani ai 
noului cincinal, aşa cum a reieşit din 
darea de seamă şi din discuţii, s-au 
obţinut, de asemenea, succese impor
tante. Se poate spune, deci, că orga
nizaţia de partid din judeţul Iaşi' a 
desfăşurat o activitate susţinută, a re
uşit să unească eforturile oamenilor 
muncii pentru a da viaţă politicii 
partidului nostru de făurire a socie
tăţii socialiste multilateral dezvoltate 
în România.

Aş putea aprecia c l lucrările con
ferinţei s-au desfăşurat bine. S-au fă
cut auzite şi unele critici şi, este ade
vărat, mai puţin autocritici — poate 
că aceasta este de înţeles atunci cînii 
sínt rezultate bune, deşi mai sínt şi. 
lipsuri, şi nu strica dacă se insista 
mai multi asupra unora dintre ele. Sper 
însă că, dacă nu s-a făcut aceasta în 
cadrul conferinţei, se va face în prac
tică, în activitatea pentru realizarea 
•în continuare a sarcinilor mari ce vă 
revin.

S-au prezentat în. conferinţă o se
rie de propuneri şi sugestii. Sper că 
prezenţa la conferinţă a unui mare

număr de miniştri, de miniştri ad
juncţi şi alţi reprezentanţi ai orga
nelor de stat centrale . nu va r'ămîne 
fără rezultate practice. Desigur, rcin- 
lorşî acasă, toţi vor csínt* să găsească 
soluţii, aiît problemului Jiuicate m 
conferinţă, cît şi celor constatate în 
întreprinderi. în felul acesta vor a- 
duce o contribuţie activă la rezolva
rea multiplelor _ sarcini care stau în 
faţa organizaţiei de partid din jude
ţul Iaşi.

In ansamblu, apreciez că conferin
ţa dumneavoastră s-a desfăşurat bine 
şi sper că ea va fi urmată de o ac
tivitate susţinută pentru înfăptuirea 
programului adoptat de Congresul al 
X-lea şi Conferinţa Naţională, de că
tre toate organizaţiile de partid din 
judeţul Iaşi.

După cum ştiţi, în primii doi ani ai 
cincinalului s-au obţinut rezultate bu
ne în întreaga ţară. Producţia indus
trială a crescut cu 24,7 la sută, ceea 
ce reprezintă o creştere superioară 
faţă de ritmul , stabilit prin planul 
cincinal. La aceste rezultate au adus 
o contribuţie de seamă şi , oamenii 
muncii din judeţul Iaşi, care au rea
lizat şi depăşit sarcinile de creştere a 
producţiei industriale  ̂ Clasa munci
toare, inginerii, tehnicienii au desfă
şurat, în cursul anului 1972 o activi
tate susţinută, rcâlizîrtd CU SUcces pla
nul, depăşind chiar o Serie de anga
jamente, creînd premise favorabile 
pentru îndeplinirea şi depăşirea între
gului plan cincinal. Doresc sa adre
sez cele mai calde felicitări muncito
rilor şi specialiştilor dirt judeţul Iaşi 
pentru rezultatele bune obţinute in 
dezvoltarea producţiei industriale. 
(Aplauze puternice).

Am obţinut rezultate bune şi în 
creşterea producţiei agricole pe întrea
ga ţară. .S-a realizat un ritm — aş pu
tea spune industrial aproape — dc 
creştere a producţiei, faţă de 1971, de 
circa 9 Ia sută. După cu’m a reieşit din 
darea de seamă, şi în judeţul dumnea
voastră sínt rezultate bune în dezvol
tarea agriculturii.

Avem succese de seamă în dezvolta
rea învăţămintuluî, a ştiinţei. S-au luat 
un şir de masuri pentru ridicarea bu
năstării materiale şi spirituale a oame
nilor muncii. In toamna, anului 1972 a 
inccpuD 'icanzarc-a ul'ugiL'uiiîuî de Uo- - 
rirc a salariilor care va continua în
1973—1974.

Pentru toate victoriile obţinute do
resc să adresez felicitări ţărănimii noas
tre cooperatiste, tuturor lucratorilor 
din agricultură, precum şi oamenilor 
muncii din învăţămînt, ştiinţă şi cul
tură, tuturor celor ce muncesc din pa
tria noastră. (Aplauze puternice, pre
lungite).

Apreciez munca bună desfăşurată ,de 
comunişti; de toţi oamenii muncii din 
judeţul Iaşi. Doresc ca dc la tribuna 
conferinţei judeţene să adresez felici
tări călduroase tuturor comuniştilor, tu
turor oamenilor muncii- din judeţul 
Iaşi. (Aplauze puternice, prelungite).

Putem spune, într-adevar, că planul 
în primii doi ani ai cincinalului, atît) 
în întreaga ţara, cît şi în judeţul dum
neavoastră, s-a realizat cu succes în 
toate domeniile de activitate. Desigur, 
aceasta nu înseamnă că nu mai avem 
şi lipsuri, că nu s-au manifestat şi o 
scrie de greutăţi. Dimpotrivă, dacă în 
aceşti doi ani am ii organizat ceva 
mai bine munca, dacă am fi, asigurat 
o mai bună aprovizionare tehnico-ma- 
terială, o folosire mai intensă a capa
cităţilor de producţie, a maşinilor şi 
utilajelor, fără îndoială ca rezultatele 
ar fi fost şi mai mari. Cu toate acestea, 
linia dezvoltării noastre a fost mereu 
ascendentă.

Stimaţi tovarăşi,
Vă sínt cunoscute sarcinile trasate 

de Congresul al X-lea şi de. Confe
rinţa Naţională din 1972. In centrul 
activităţii întregului nostru popor, . 
Congresul şi Conferinţa Naţională au 
pus continuarea dezvoltării industriei 
în ritm înalt, pe baza celei mai înal
te tehnici contemporane, în aşa fel

(Continuare în pag, a Il-a)

Al 85 000-lea aparat de 
cîntărit

Colectivul de muncă al uzinei sl- 
bidne „Balanţa" întîmpină Conferin
ţa organizaţiei judeţene de partid cu 
noi şi însemnate suceese în activi
tatea de producţie. Zilele acestea a 
fost consemnat aici un important e- 
venimertt: din secţia de montaj a ie
şit cel de al 85 OÖÓ-Iea aparat de cîn
tărit realizat de la începutul actua
lului cincinal.

U.M.M.N. Copşa Mică. Comuniştii 
loan Gabor, maistru principal (în 
dreapta), decorat cu Ordinul Muncii 
clasa I, şi loan Motoc, lăcătuş me
canic la secţia aglomerare II (în 
stingă), discutînd despre posibilita
tea ridicării parametrilor tehnici ai 
instalaţiilor pe baza descoperirii 

unor rezerve interne.

'Aparatul care poarta acest număr 
de fabricaţie este o balanţă semi
automată de 10 kg. Asimilată recent 
în fabricaţie, balanţa prezintă o se
rie de caracteristici superioare faţă 
de vechile tipuri, realizîndu-se cu 
un consum de metal mai mie cu 
22 kg.

în acelaşi interval de timp, colec
tivul cuttosautei uzine a produs peste 
210 000 bucăţi diferite tipuri de apa
rate de bord (vitezometre pentru 
autocamioane, contoare de tură pen
tru tractoare etc.).

Continua preocupare pentru diver
sificarea şi modernizarea producţiei 
s-a soldat, în primii doi ani ai cin
cinalului, cu rezultate deosebite. în 
prezent se realizează peste 50 tipuri 
de dispozitive de bord, aparate de 
cîntărit şi alte aparate de măsură, 
cu cele mai variate destinaţii.

Anul acesta, an hotărîtor în înde
plinirea cincinalului înainte de ter
men, va reprezenta pentru . specia
liştii uzinei sibiene, pentru întregul 
colectiv, o nouă etapă în acţiunea 
de ínnóire a structurii producţiei. Ca 
urmare, pînă la finele anului se va 
ajunge ca peste jumătate din volu
mul producţiei să reprezinte produse 
noi.

Noi articole de cristal 
şi sticlărie fină

La fabrica de sticlărie „Vitrome- 
tan“ din Mediaş, realizarea de pro
duse noi a irtţrat in firescul coti
dian al lucrurilor. Aici, priceperea 
şi hărnicia renumiţilor meşteri crea
tori se materializează în noi şi noi 
articole de sticlărie fină şi cristal, 
care se bucură de bune aprecieri din 
partea beneficiarilor interni şi ex
terni.

Colectivul de sticlari medieşeni 
şi-a început activitatea în acest an 
lansînd în producţie ' primele 50 de 
modele noi de vaze, fructiere, bom
boniere, diferite servicii de ‘ pahare 
etc. Produsele aflate în curs ele fa
bricaţie vor ajunge îneă din această 
luna în unităţile comerciale.

Specialiştii de aici au pregătit pen
tru a fi asimilate în producţia aces
tui an alte 250 de artieole noi de 
sticlărie fină şi cristal. Ele vor fi 
prezentate în cadrul unor expoziţii 
care vor fi organizate la Mediaş şi 
Sibiu.

O . remarcă deosebită merită să fie 
adusă colectivului secţiei de cristal, 
care de la debutul activităţii pro
ductive a reaiizat peste 15 000 arti
col*. Aceste rezultate reflectă hărni
cia şi priceperea sticlarilor medie
şeni, care se preocupă în permanen
ţă pentru bmţa folosire a capacităţi
lor de producţie, pentru ridicarea ni
velului calitativ al produselor şi di
versificarea structurii sortimentale.

Eficienţă economică 
ridicată

Colectivul de metalurgişti din Cop
şa Mică înscrie noi şi însemnate re
zultate pe agenda întrecerii socialis
te, Dacă în primii doi ani ai cinci
nalului sarcinile de plan la produc
ţia globală şi marfă au fost depă
şite cu peste 182 milioane lei, mate
rializate în circa 10 000 tone produse 
metalurgice şi chimice, anul 1973 va 
marca o etapă şi mai importantă 1» 
întrecerea pentru încheierea înainte 
de termen a actualului ciiicinal. Du
pă cum ne informează directorul U- 
zinei metalurgice de metale neferoa
se, ing. Boleslav Müller, anul aces
ta, ca urmare a condiţiilor asigurate 
din vreme, s-a demarat bine. Pla
nul pe cele două decade ale lunii 
Ianuarie, care se încheie astăzi, va 
fi depăşit cu aproape un milion lei.

Dar preocupările specialiştilor, ale 
întregului colectiv de aici nu sínt în
dreptate doar spre îndeplinirea sar
cinilor cantitative şi valorice.

Recent au fost puse la punct o se
rie de tehnologii eare vor permite 
realizarea unor noi produse, prin va
lorificarea superioară a produselor 
intermediare. Astfel, îneepînd cu a- 
cest prim trimestru, se va trece la 
fabricarea stibiojui metalic, sulfuri i 
de stibiu, sulfuri! de cadmiu, produ
se deosebit de valoroase, eare fn pre
zent se importă.

Mostrele, îneereate la beneficiari, 
atestă nivelul calitativ superidr al a- 
cestor produse. Se comportă la fel
cu cele din import.

La nivelul sarcinilor 
maximale

La fabrica da confecţii „Steaua ro
şie“, .anul 1973 marchează o creştere 
a indicatorului de producţie marfă 
cu 20 la sută. Pfjstru atingere:? aces
tui însemnat naval, au fost faate mă
suri în aşa fel ca iacă din primele 
zile ale anului să se lucreze într-ua 
ritm coţespuoaăi®. Pentru asigura
rea unei ritmicităţi între sála de 
croi, secţiile de produejjie şi magazia 
de produse finite, la data de Í5 ia
nuarie a.c. erau lansate în. produc
ţie 15 mii costume peste sarcinii* 
de plan aferente perioadei respective.

Pentru menţinerea unei productivi
tăţi ridicate — anul acesta producti
vitatea muncii urmînd să oreaseă cu 
13 la sută faţă de realizările lui 1972 
— colectivul de specialişti aî fabricii 
se ocupă intens de perfecţionarea or
ganizării producţiei şi a muncii, in
troducerea de noi tehnologii, moder
ne, în procesul de producţie. Va fi 
extinsă astfel la întreaga secţie de 
costume noua tehnologie privind *- 
xeoutarea producţiei termoeoferta.
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C U V Í N T A R E A

tovarăşului NI COLAE CEAUŞESCU rostită
la Conferinţa organizaţiei judeţene de partid laşi

— 19 ianuarie  1973 —
(Urmare din paq. I)

încît, Ia sfîrşitul anului 1975, sa par
curgem o nouă şi importantă etapă 
în procesul de industrializare socia
listă a ţării, pe calea egalizării nive
lului de dezvoltare a ţării noastre cu 
ţările socialiste dezvoltate, a apropi
erii generale a României de ţările cu 
o industrie avansată.

Tn cadrul Conferinţei Naţionale, u- 
nele organizaţii de partid judeţene — 
începînd cu organizaţia de partid a 
municipiului Bucureşti — şi-au luat 
angajamentul de a realiza planul cin
cinal într-o perioadă mai scurtă. Con
ferinţa Naţională şi-a însuşit amtaja- 
mert"! organizaţiei municipiului 
Bucureşti de a îndeplini cincinalul în 
4 ani şi jumătate şi a lansat chema
rea de a se realiza cincinalul într-o 
perioadă mai scurtă decît 5 ani. De 
atunci au trecut 7 luni. In cadrul ac
tualelor conferinţe judeţene se face 
bilanţul rezultatelor obţinute în ana
lizarea posibilităţilor de a realiza cin
cinalul înainte de termen. La citeva 
conferinţe judeţene, care au avut loc 
pina acum, s-a hotărît să se depună 
eforturi pentru realizarea cincinalului 
în 4 ani şi jumătate. După cîte am 
înţeles din conferinţa dumneavoastră, 
judeţul Iaşi apreciază că va putea rea
liza cincinalul cu 5 luni mai devreme  ̂
deşi tovarăşul Potop a ţinut să mă 
asigure că acesta nu este ultimul cu- 
vînt al comuniştilor din Iaşi. Sínt con
vins că aşa este. (Aplauze puternice).

Am vizitat cîteva întreprinderi din 
judeţul dumneavoastră. Uzinele meca
nice din Paşcani şi Iaşi, Uzina meta
lurgică, Fabrica de mătase, Uzina de 
fibre chimice. Impresiile generale sînc 
bune, deşi în fiecare întreprindere 
există probleme şi rezultate diferite. 
Sínt uzine noi, ca „Metalurgica“, Fa
brica de mătase, Uzinele de fibre chi
mice, dotate cu utilaje şi maşini mo
derne. Ele au rezultate bune, o orga
nizare bună a muncii, deşi chiar şi 
•ici mai sínt încă rezerve în ce pri
veşte folosirea capacităţilor de pro
ducţie, a spaţiilor, printr-o mai bună 
amplasare a utilajelor şi maşinilor.

Rezultate bune au şi oamenii mun
cii de la Uzinele mecanice din Paş
cani şi din Iaşi. De altfel, dumnea
voastră ştiţi că acestea sínt printre 
cele mai vechi uzine din această parte 
a ţări:. SI vă spun deschis, mă aşteptam 
ca ele să se găsească într-o situaţie 
ceva mai bună. Din păcate, se pare 
că nu s-au depus toate eforturile pen
tru ridicarea nivelului de organizare 
şi dotare a acestor întreprinderi vechi, 
care au bune colective de muncitori atî o 
din punct de vedere al pregătirii teh
nice, cît şi al trecutului lor revolu
ţionar. De ce subliniez acest lucru? 
Pentru că eu consider necesar ca încă 
în acest aa să se depună eforturi de 
organizaţia de partid, de ministerele 
respective, pentru schimbarea rapidă 
a situaţiei, astfel ca aceste două uzine 
cu colective minunate de muncitori 
şi tehnicieni să fie dotate şi organi
zate corespunzător pentru a deveni 
un model din toate punctele de ve
dere. Este posibil şi trebuie să facem 
acest lucru! (Aplauze prelungite).

In Iaşi s-au făcut, în general, in
vestiţii mari. Aş putea spune că plat
forma industrială dezvoltată aici în 
ultimii 10 ani este una din cele mai 
bine organizate din ţară. Ea consti
tuie o niîndrie nu numai pentru mol
doveni, ci pentru întregul popor. 
Dar, tocmai pentru că am realizat o 
asemenea platformă industrială mo
dernă, nu este păcat ca alături de ea 
să existe uzine vechi,. rămase în ur
mă? Nu ar fi fost normal ca acestea 
să fie organizate la nivelul celei mai 
înalte tehnici mondiale, ţinînd seama 
că tocmai ele dispun de ca
drele cele mai bine pregătite,
cu un puternic spirit muncito
resc revoluţionar? (Aplauze puternice) 
Sper că nu este nevoie să insist mai 
mult asupra acestei probleme. Miniştrii 
care se află aici, în sală, Comitetul ju
deţean de partid, specialiştii de la Poli
tehnică vor înţelege că trebuie să
schimbe încă în cursul acestui an si
tuaţia. Trebuie acţionat cu toată ho- 
tărîrea pentru ca şi la aceste întreprin
deri. ca şi la întreprinderile noi, să 
se folosească toate rezervele existente 
pentru sporirea mai rapidă a produc
ţiei, să se asigure o mai buna organi
zare a muncii.

Este necesar să se acorde în conti
nuare o mai mare atenţie problemei 
calităţii, care trebuie să constituie o 
preocupare centrală a tuturor organi
zaţiilor de partid, a tuturor oameni
lor muncii. Trebuie să înţelegem că 
problema principală, care stă acum în 
faţa noastră, a fiecărui colectiv de în
treprindere, a fiecărei organizaţii de 
partid, este de a face în aşa fel incit 
întreprinderile noastre să poată con
cura din toate punctele de vedere cu 
întreprinderile cele mai moderne exis
tente pe plan mondial, ca produsele 
româneşti să nu fie cu nimic inferioa
re, din punct de vedere al calităţii, 
produselor similare pe plan mondial. 
Avem pentru aceasta toate posibilită
ţile — dispunem de o bună bază teh
nică, de oameni minunaţi, şi trebuie 
să înfăptuim acest obiectiv. (Aplauze 
puternice).

Este necesar să acordăm o atenţie 
mai mare creşterii productivităţii mun
cii care, aşa cum s-a sublimat la Con
ferinţa Naţională, ca şi în alte împre
jurări, trebuie să sporească pe calea 
mecanizării şi automatizării producţiei, 
a creşterii calificării oamenilor muncii. 
Oare mai putem tolera ca în aceeaşi 
fabrici — de exemplu la Uzina meca
nică — într-o secţie să se lucreze cu 
mijloace mecanizate, iar în alta cu cio
canul, cu dalta şi cu pila, ca acum 50 
de ani? De ce oare mijloacele de care 
dispune o secţie să nu fie folosite şj 
în celelalte secţii? Oare credeţi că 
muncitorii puşi să lucreze manual nu 
ar şti să mmuiasci aceste unelte, care 
do altfel nu sîst nicî  ele prea avansa
te» Trebuie să lichidam indolenţa, ne
păsarea de care dau dovadă în aceasta 
privinţă unele conduceri de întreprin
deri, organizaţii de partid, şi comitete 
sindicale. îm i pare rau că preşedintele

Consiliului sindical judeţean — care a 
vorbit aici — nu a găsit de cuviinţă 
să arate că, în cadrul grijii faţă de oa
menii muncii, un prim loc îl ocupă 
tocmai extinderea, generalizarea meca
nizării, automatizării. Aceasta este pri
ma problemă a grijii faţă de oameni, 
legată şi de condiţiunile de muncă şi 
de protecţia muncii. Nu numai la în 
truniri trebuie să vorbim de îmbună
tăţirea condiţiunilor de muncă, tre
buie să soluţionăm concret problemele, 
să asigurăm mijloacele moderne care 
să uşureze condiţiunile de muncă ale 
oamenilor! Aceasta este sarcina orga
nizaţiilor partidului, sindicatului, a 
conducerilor întreprinderilor. Trebuie 
să acţionăm cu toată fermitatea pentru 
a rezolva rapid, în cîteva luni, această 
problemă, în Iaşi! (Aplauze puternice, 
prelungite).

Este necesar să se acorde mai multă 
atenţie consumurilor de materiale, care 
sínt încă mari. Trebuie să se asigure 
reducerea acestor consumuri, micşora
rea în general a cheltuielilor materiale 
de producţie care continuă să fie mari, 
aducînd prin aceasta daune creşterii 
venitului naţional, ridicării bunăstării 
oamenilor muncii.

Nu doresc să insist mai mult asupra 
acestor probleme. Ceea ce am spus la 
Conferinţa Naţională, la plenara Co
mitetului Central de la sfîrşitul anului 
trecut este, cred, destul de clar. Aş dori 
numai să atrag atenţia că se impune 
ca toate conducerile întreprinderilor, 
toate organizaţiile de partid, sindicale 
şi de tineret să acţioneze cu mai multă 
fermitate pentru înfăptuirea măsurilor 
privind ridicarea calitativă şi a eficien
ţei întregii noastre activităţi econo
mice.

Din darea de seamă a reieşit că în
treprinderile din judeţ, pe ansamblu, nu 
au realizat prevederile de export. Aş 
dori să mă opresc puţin asupra acestei 
probleme. îmi face impresia că nu toa
te conducerile de întreprinderi, nu 
toate organizaţiile de partid înţeleg că 
comerţul exterior este o latură esen
ţială a activităţii economice, că de rea
lizarea în bune condiţiuni * * colaboră
rii şi cooperării internaţionale cu ţările 
socialiste, cu alte state, depinde în mare 
măsură dezvoltarea generală a econo
miei româneşti. Exportul nu este o o- 
cupaţie benevolă, nu este o dorinţă ab
stractă de a participa la schimbul mon
dial de valori. Fără un export susţinut, 
fără dezvoltarea largă a schimbului de 
produse materiale cu alte ţări nu pu- 
t£tn crea condiţiuni pentru dezvolta
rea continuă a economiei româneşti. '

Comerţul exterior, exportul în̂  prin
cipal, constituie o latură esenţială pen
tru dezvoltarea activităţii noastre eco
nomice, pentru ridicarea generală a 
bunăstării întregului nostru popor. Iată 
de ce problema exportului trebuie să 
stea în centrul preocupărilor tuturor 
conducerilor întreprinderilor, _ fiecărui 
om al muncii. Fiecare muncitor, fie
care inginer trebuie'să ştie că produ
sele pe care le creează trebuie să poa
tă fi vîndute. Fiecare trebuie să se 
intereseze cum se poate asigura mai 
bine plasarea produselor pe piaţa mon
dială. In caz contrar, vor fi nevoiţi 
să reducă producţia, să închidă fa
brica! Acest lucru trebuie să fie clar 
fiecărui om al muncii! Atrag foarte 
serios atenţia asupra acestei probleme 
şi rog organizaţia de partid, _ condu
cerile de întreprinderi, pe toţi comu
niştii, pe toţi oamenii muncii, să în
ţeleagă că realizarea unui comerţ ex
terior cît mai larg, a unui export sus
ţinut, reprezintă una din sarcinile e- 
senţiale ale producţiei, ale dezvoltării 
socialiste a României. Sínt convins că 
putem realiza, şi trebuie să realizăm 
şi în Iaşi. în acest an, sarcinile de 
export stabilite prin plan. (Aplauze 
puternice).

Avem un vast program de inves
tiţii. In judeţul dumneavoastră sínt 
prevăzute miliarde pentru realizarea 
de capacităţi de producţie noi. care 
vor fi amplasate în Iaşi, în Paşcani şi 
în alte localităţi. Subliniez acest̂  lu
cru, deoarece consider necesar să ne 
îngrijim nu numai de industrializarea 
municipiului Iaşi, ci să ne îngrijim şî 
de dezvoltarea altor centre ale jude
ţului. Numai în măsura în care vom 
realiza dezvoltarea tuturor centrelor, 
vom crea o ambianţă generală mai 
bună, ridicarea nivelului general de 
bunăstare şi cultură al tuturor oame
nilor muncii. Realizarea politicii par
tidului nostru de amplasare raţională 
pe teritoriu a industriei se observă şi 
în Iaşi, ca şi în celelalte judeţe din 
Moldova, ca de altfel în întreaga ţa
ră. Înainte de a veni la Iaşi, am fost 
în iudeţul Vaslui care, după cum ştiri, 
a făcut parte din regiunea Iaşi şi unde 
nu se construise aproape nimic. Acum 
şi în Vaslui şi în Bîrlad se constru
iesc uzine moderne care vor începe 
să concureze — şi sper cu rezultate 
bune — întreprinderile din Iaşi. Tot 
astfel judeţele Suceava şi _ Botoşani 
dezvoltă o industrie puternică,  ̂iar ju
deţul Neamţ are un centru chimic vi
guros. care, mi se parc, îl întrece pe 
cel din Iaşi. Fără să mai vorbim de 
Galaţi. Deci, toate judeţele din Mol
dova, ca de altfel din întreaga ţară_ 
au cunoscut în ultimii şapte-opt ani 
o dezvoltare industriala intensă. Tre
buie să mergem însă mai departe, să 
dezvoltăm în fiecare judeţ noi centre 
industriale, noi centre orăşeneşti. în
că în acest cincinal trebuie să dez
voltăm mai puternic Pascaniul şi Tg. 
Frumos. Să ne gîndim ca şi Hîrlăul 
să înceapă să se ridice la un grad de 
industrializare, de viaţă economică 
mai avansată. Deci, preocupîndu-ne 
cum spunea tovarăşul Niculi — să 
amplasăm noi unităţi în Iaşi, trebuie 
să ne gîndim să amplasăm obiective 
economice în întregul judeţ, realizînd 
astfel o mai bună folosire a forţei de 
muncă, a resurselor şî mijloacelor de 
care dispunem atît în judeţul Iaşi, cît 
şi în întreaga ţară. Tn acest cadru este 
necesar să ne preocupăm foarte serios 
de realizarea la timp a investiţiilor, 
de darea în termen în producţie a 
noilor capacităţi, de, realizarea cd pu
ţin în timpul planificat a tutúroi:, /pa
ra metrilor prevăzuţi în plan. Miliar
dele investite în industrie .după 
cum ştiţi, pa ţară anul acesta inves

tim aproape 100 miliarde de lei — 
să contribuie astfel din plin la creş
terea avuţiei naţionale, la ridicarea 
bunăstării materiale şi spirituale a 
întregului nostru popor.

Am convingerea că în Iaşi există 
condiţii pentru realizarea la timp a 
investiţiilor. Unii tovarăşi au asi
gurat că vor fi date chiar ceva mai 
devreme în producţie. Nu aş dori de
cît să atrag atenţia comitetului jude
ţean de partid şi miniştrilor prezenţi 
aici să ia toate măsurile pentru rea
lizarea în cele mai bune condiţiuni 
a tuturor investiţiilor prevăzute.

Stimaţi tovarăşi,

Este necesar să acordăm mai multă 
atenţie dezvoltării producţiei agricole. 
Am vizitat ieri două unităţi agricole 
cu rezultate bune; în general, şi sec
torul de stat şi cel cooperatist au ob
ţinut rezultate bune în aceşti doi ani. 
Sínt însă multe lucruri de făcut în 
agricultură. Chiar cu producţiile spo
rite obţinute în 1972 nu ne putem 
declara satisfăcuţi. Este necesar să fo
losim bine baza materială, baza teh
nică de care dispunem în judeţul Iaşi 
— ca să mă refer numai la Iaşi — 
pentru a îmbunătăţi activitatea în a- 
gricukură. Avem Ia Iaşi un vechi in
stitut agronomic — şi el ar trebui să 
facă mai mult pentru a contribui la 
ridicarea agriculturii din judeţul dum
neavoastră, ca şi din judeţele vecine. 
Trebuie să obţinem recolte mai mari 
de cereale şi de plante tehnice, să 
realizăm o îmbunătăţire radicală a 
producţiei în zootehnie. Cu 1 170 kg 
de lapte pe cap de vacă furajată este 
greu să spunem că vom putea asigura 
necesarul de lapte şi de alte produse 
pentru populaţie. Desigur, se pot a- 
duce tot felul de motivări, insă expe
rienţa bună pe care o avem într-o se
rie de întreprinderi de stat şi unităţi 
cooperatiste demonstrează că depinde 
de oameni, de buna organizare a 
muncii pentru a lichida rapid neajun
surile şi a ridica nivelul agriculturii 
noastre. Aş dori ca judeţul Iaşi, cu 
posibilităţile şi mijloacele însemnate 
pe care le arc, să pornească la uit 
program mai susţinut de ridicare a 
producţiei agricole. Ş i în agricultură 
să se obţină rezultate pe măsura ce
lor obţinute în industrie. Sínt con
vins că stă în puterea oamenilor 
muncii de la sate, a comuniştilor, să 
realizeze ridicarea agriculturii judeţu
lui. (Aplauze puternice).

Am vizitat Institutul de cercetări 
chimice şi Universitatea. Mi-a făcut o
deosebita plăcere să constat preocupa
rea institutului de a soluţiona unele 
probleme de marc importanţă pentru 
economia noastră şi pentru dezvoltarea 
ştiinţei în general, că în institut se de
pune o activitate susţinută. Intr-ade
văr, la conferinţa judeţeană, oamenii 
de ştiinţă şi cadrele universitare din 
Iaşi se prezintă cu rezultate bune. S-au 
obţinut rezultate şi în apropierea în- 
văţămîntului de producţie. Am consta
tat cu multă satisfacţie că o facultate 
şi-a găsit deja locul în întreprindere şi 
şi-a putut organiza activitatea, inte- 
grîndu-se cu producţia. Am constatat 
că studenţii se simt foarte bine alături 
de muncitori, de ingineri. Realmente, 
cînd vor termina studiile, nu le va fi 
greu să participe activ la procesul de 
producţie. Din păcate, nu acelaşi lu
cru se poate spune şi despre alte fa
cultăţi. Oare ar fi fost greu ca cele
lalte facultăţi din Politehnici să se 
ocupe, de exemplu, de uzinele „Nico- 
lina", să-şi organizeze activitatea acolo 
şi să ajute întreprinderea în ridicarea 
ei generală? Dimpotrivă, ar fi cîştigat 
şi uzina şi profesorii.

A,m constatat, de asemenea, cu mul
tă bucurie preocupările pozitive ale 
diferitelor facultăţi şi rezultatele bune 
pe care le au în cercetare. Nu am în
ţeles însă de ce trebuia ca în holul a- 
cela, frumos, al Universităţii să existe 
doua standuri de chimie: unul al Uni
versităţii şi altul al Politehnicii. Oare 
nu sínt şi unii şî alţii chimişti? Oare 
nu ar fi mai bine ca chimiştii să-şi 
unească forţele si să lucreze împreună? 
N-ar obţine astfel şi cercetarea, şi în- 
văţămîntul, şi producţia rezultate mai 
bune? Sigur, există şi contribuţia fie
cărui om. dar cred că, unind forţele, 
nu eliminăm posibilitatea de eviden
ţiere, ci asigurăm chiar ca fiecare să 
aducă o contribuţie mai mare la dez
voltarea ştiinţei şi învăţămîntului. De 
ce ridic această problemă? Pentru că 
trebuie să vedem ceva mai departe. 
Trebuie să unim forţele, să facem cen
tre unice şi de pregătire a cadrelor şi 
de cercetare. De altfel, pe această linie 
dorim să mergem şi în Bucureşti şi_ în 
alte centre. F.u nu aş avea nimic îm
potrivă ca laşiul să fie un exemplu 
pentru alţii în această direcţie. Ca să 
fiu mat bine înţeles, este necesar ca 
între diferite facultăţi ale Politehnicii 
şi ale Universităţii, care au preocupări 
comune, să se realizeze o colaborare 
cît mai strînsă, o unitate, şi pînă la 
urmă o fuziune completă. Chimjsţul 
de mîine trebuie să aibă o pregătire 
multilaterală, să poată face şi ştiinţă 
fundamentală, generală si aplicată. Nu 
există o graniţă, nu se poate spune 
că unul se pregăteşte numai pentru 
teorie şi altul numai pentru munca 
practică, pentru fabrică. încă din arm 
învăţămîntului de cultură generală, 
unde şe începe predarea chimiei, tine
rii trebuie ajutaţi să-şi însuşească 
problemele legate de practica pro
ducţiei chimice. Este necesar să 
realizăm o schimbare mai radicală 
a concepţiei de predare a chi
miei, a organizării şi activităţii facul
tăţilor chimice, unmdu-le ii iegîndu-le 
mai strîns de producţie. Ceea ce au 
făcut tovarăşii din textile, pot face şi 
chimiştii, şi metalurgist«, si electro- 
niştîi. Se vor construi, în clirînd. două 
întreprinderi — de fapt o întreprindere 
unificată — care cred că vor oferi con- 
diţiuni bune de activitate elcctronişti- 
lor, cît si constructorilor dc maşini, 
în general.

Iată. tovarăşi,. în ce sens trebuie să 
menüm în continuare în folosirea mai 
bună a potenţialului minunat de care 
dispune Iaşiui In acest fel rezultatele 
bune pe care le aveţi acum, vor putea

fi şi mai mari şi, intr-adevăr, vom pu- 
tea spune cu satisfacţie că Iaşiui înde
plineşte un rol important în dezvolta
rea ştiinţei româneşti, în ridicarea pa
triei noastre pe noi culmi de civiliza
ţie. (Aplauze puternice).

In general, este necesar sa acordăm 
o atenţie mai marc pregătirii generale 
a cadrelor de muncitori calificaţi, per
fecţionării cunoştinţelor tehnicienilor 
şi inginerilor. în privinţa aceasta, după 
cum ştiţi, s-au stabilit o serie de mă
suri. Trebuie ca în întreprinderi, sub 
conducerea organizaţiilor de partid, cu 
concursul centrului universitar, să se 
treacă la o mai bună organizare a 
acestei activităţi. Ceea ce ne propunem 
să dezvoltăm în următorii ani în laşi 
cere pregătirea cîtorva mii de munci
tori de înaltă calificare în domeniul 
mecanicii, electronicii. Numai luînd de 
pe acum măsuri serioase, se va putea 
asigura ca noile întreprinderi ce se vor 
construi să funcţioneze cu rezultate 
bune. Acest lucru este valabil pentru 
toate sectoarele de activitate.

Am văzut, cu multă bucurie, marile 
transformări realizate în domeniul e- 
dilitar, al construcţiilor de locuinţe şi 
aî altor obiective social-culturale, atît 
în Iaşi, cît şi în alte localităţi. într- 
adevăr. după cum vă este lunoscut, 
în cadrul programului de dezvoltare 
a ţării, creşterea bunăstării materiale 
şi spirituale a întregului popor este 
preocuparea centrală, esenţa însăşi a 
întregii activităţi a partidului şi sta
tului nostru. Avem rezultate bune. 
Nu putem să nu. constatăm noua în
făţişare a Iaşiului, a altor oraşe din 
această parte a ţării, să nu vedem 
ceea ce s-a făcut pentru ca oamenii 
muncii să aibă condiţii de locuit tot 
mai bune. Se construiesc şi spitale, ş̂  
creşe, şi cămine. Sínt fără îndoială, încă 
multe de făcut, şi-i înţeleg pe tova
răşii care au spus aici că mai sínt 
greutăţi. Eu însumi am primit în a- 
ceste două zile multe scrisori cuprin- 
zînd cereri de locuinţe. Problema cre- 
şelor, a căminelor, constituie, de ase
menea, încă o' preocupare, ţinînd sea
ma de faptul că în aproape toate în
treprinderile din Iaşi lucrează un mare 
număr de femei. După cum ştiţi, în 
acest cincinal vom construi de trei 
ori mai multe creşe decît am avut la 
începutul cincinalului, dar cu toate 
acestea, probabil că încă nu vom pu
tea soluţiona complet această proble
mă. Ar trebui însă ca, împreună cu 
ministerele care au unităţi în plat
forma industrială, să se vadă ca încă 
în curjul aceitui cincinal să se facă 
ceva în plus în această privinţă, _ pen
tru a asigura o soluţionare măi de
vreme a acestei probleme la platfor
mă. Depinde, pînă la urmă, de Co
mitetul judeţean, de Consiliul popu
lar judeţean, realizarea unei mai bune 
colaborări cu ministerele în soluţio
narea acestei probleme. Noi vă vom 
acorda sprijin pentru a face ceva în 
plus, în orice caz. E nevoie să ne 
ocupăm mai atent de buna repartiţie 
a fondului de locuinţe. Sínt complet 
de acord cu acei tovarăşi care au ri
dicat aici problema ca nimeni să nu 
poată dispune de un fond de locuit 
suplimentar pe care să-l închirieze, 
dc multe ori cu chirii peste prevede
rile legale. De altfel, acum lucrăm la 
îmbunătăţirea Legii privitoare la ad
ministrarea fondului íocativ şi va tre
bui să prevedem măsuri dî folosire 
mai chibzuită a locuinţelor pe care 
le avem şi le construim, interzicînd 
celor care dispun de suprafeţe mai 
mari să le închirieze aşa cum doresc 
ei. Va trebui să facem ca închirierea 
să se realizeze prin Consiliul popular 
şi numai în condiţiile stabilite prin 
lege. (Aplauze).

Rog organizaţiile de partid, consi
liile populare să acorde, în general,
mai multă atenţie problemelor ridicate 
de oamenii muncii, să acţioneze îm
preună cu colectivele de oameni ai 
muncii pentru soluţionarea lor. Tre
buie, desigur, să ne fie clar că ne vor 
trebui încă un număr destul de mare 
de ani pentru a rezolva complet pro
blema locuinţelor, pentru a asigura 
pentru toţi cetăţenii locuinţe cores
punzătoare. Dar ritmul în care con
struim acum şi ritmul în care vom 
construi în următorul cincinal creează 
condiţiuni ca şi această problemă să 
poată fi soluţionată în condiţii din 
cc în ce mai bune. Trebuie să depu
nem eforturi pentru a folosi cît mai 
bine acest spaţiu, pentru a soluţiona 
cu prioritate cerinţele acelor familii 
care au condiţii mai grele şi copii 
mai mulţi. In acest sens trebuie fă
cut mai mult decît se face acum. Cîte 
o dată, mai primesc locuinţe nu cei 
care au cele mai grele condiţii, ci a- 
ccia care ar mai putea încă să stea 
în locuinţele care le au şi, din pă
cate, cei care au prieteni şi cunoscuţi 
care le înlesnesc acest lucru. Să fa
cem totul pentru a introduce în do
meniul soluţionării problemelor oa
menilor muncii o exigenţă sporita, un 
spirit de echitate ferm. Să se pună 
pe primul plan soluţionarea nevoilor 
oamenilor muncii care au condiţiile 
cele mai grele. Această proniemă tre
buie să stea în atenţia organelor de 
partid şi de stat, a sindicatelor. 
(Aplauze).

Stimaţi tovarăşi,

După cum cunoaşteţi, acordăm o 
mare atenţie perfecţionării conducerii 
activităţii economice şi sociale. Au 
fost luate în acest sens un şir de mă
suri care sínt în curs de realizare şi 
urmează să mai fie luate şi altele ca 
rs vor crea un cadru tot mai cores
punzător pentru participarea organi
zată a clasei muncitoare, a ţărănimii 
şi intelectualităţii, a tuturor oameni
lor- muncii, fără deosebire de naţiona
litate. la conducerea întregii societăţi. 
Depunem eforturi susţinute pentru 
dezvoltarea continuă a democraţiei so
cialiste. fiind conştienţi că făurirea 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate nu poate fi decît rodul acti
vităţii conştiente a întregului nostru 
popor. Trebuie sa facem totul pentru 
a asigura participarea mereu mai ac
tiva a tuturor, celor ce muncesc, a 
întregului popor la dezbaterea, adop
tarea şi înfăptuirea măsurilor care

privesc dezvoltarea societăţii noastre 
— atît în ce priveşte politica inter
nă, cît şi cea externă. Tocmai dato
rită faptului că partidul nostru a- 
cordă o atenţie neslăbită intensificării 
participării efective a oamenilor mun
cii la conducerea societăţii, poporul 
cunoaşte, sprijină şi înfăptuieşte ne
abătut politica internă şi externă a 
partidului, văzînd în ea expresia in
tereselor fundamentale ale întregii 
noastre naţiuni socialiste. (Aplauze 
puternice).

Preocupîndu-ne de soluţionarea pro
blemelor economice şi sociale, de per
fecţionarea conducerii societăţii, acor
dăm o atenţie permanentă activităţii 
politico-educative. Plenara din noiem
brie 1971 şi Conferinţa Naţională din 
1972 au trasat un program vast în 
domeniul activităţii educative. Este de 
înţeles pentru noi toţi că făurirea u- 
nei societăţi avansate impune creşte
rea conştiinţei oamenilor muncii. Ar
ta, literatura, cultura în general, să 
joace un rol tot mai important în 
educaţia comunistă a oamenilor, a- 
vînd la bază concepţia materialist- 
dialectică despre viaţă. Trebuie să în
ţelegem că nu se poate vorbi de so
cietatea socialistă multilateral dezvol
tată, fără afirmarea din plin a prin
cipiilor eticii şi echităţii socialiste în 
toate domeniile vieţii sociale. Trebuie 
să facem totul ca o dată cu dezvol
tarea bazei materiale să dezvoltăm 
viaţa spirituală, conştiinţa, să făurim 
omul nou al societăţii socialiste. Nu
mai aşa vom asigura mersul continuu 
şi ferm al naţiunii noastre pe calea 
socialismului, triumful comunismului 
în România. (Aplauze puternice, pre
lungite).

Este necesar să unim mai bine efor
turile organizaţiilor de partid şi ale 
organizaţiilor de masa, toate mijloacele 
de care dispune societatea noastră în 
direcţia activităţii educative. Organi
zaţiile de partid trebuie să înţeleagă 
că, aşa cum sarcinile producţiei indus
triale şi agricole, dezvoltarea ştiinţei 
şi învăţămîntului sínt probleme de 
prim ordin ale progresului, tot astfel 
activitatea educativă, formarea omului 
nou,  ̂ este o latură inseparabilă a dez
voltării generale a societăţii noastre. 
Trebuie să acţionăm pe toate planuri
le, _ în toate sectoarele, mergînd în mod 
uniform înainte. Numai atunci vom 
putea spune că, într-adevăr, activitatea 
de partid, activitatea statului nostru, 
se desfăşoară în condiţiuni bune. Avem, 
..fără îndoială, si, în acest domeniu re
zultate bune. Clasa noastră muncitoare, 

•ţărănimea şi intelectualitatea __sînt mi
nunate; ele îndeplinesc neabătut pro
gramul partidului. Avem un tineret 
minunat, care face totul pentru a-şî 
însuşi cunoştinţele moderne în toate 
sectoarele de activitate, pentru a se 
pregăti să  participe activ şi, de altfel, 
participă de pe acum activ, la întrea
ga construcţie a societăţii noastre. De 
aceea, putem aprecia că şi în domeniul 
activităţii ideologice, politice, avem 
rezultate  ̂bune. Avem deci tot ceea ce 
ne trebuie pentru ca, odată cu dezvol
tarea bazei materiale, să dezvoltăm şi 
viaţa spirituală a poporului, făurind 
societatea socialistă multilateral dez
voltată. In felul acesta vom putea în
făţişa omenirii un nou tip de om, un 
nou tip de societate fără precedent în 
istorie. Stă în puterea noastră să facem 
şi vom face acest lucru tovarăşi! 
(Aplauze puternice, prelungite).

In realizarea întregului program da 
edificare a socialismului şi comunismu
lui .un rol de seamă au organizaţiile de 
partid. Acordăm o atenţie deosebită 
creşterii şi dezvoltării rolului condu
cător al partidului în toate domeniile 
de activitate. Nici nu se poate concepe 
rezolvarea unei probleme în societatea 
noastră fără prezenţa partidului, fără 
ca el, partidul, să dea orientarea, «I a- 
rate calea pe care trebuie mers. Dar, 
aşa cum am mai menţionat şi altădată, 
realizarea rolului conducător al parti
dului nu este o lozinci abstractă care 
se afirma în Constituţie şi la zile mari.

realiza rolul conducător al partidu
lui înseamnă a face ca fiecare comitet 
judeţean, orăşenesc, comunal, fiecare 
comitet de întreprindere, fiecare orga
nizaţie de bază, fiecare comunist, la 
locul său de muncă, să fie un militant 
activ pentru înfăptuirea politicii par
tidului, să acţioneze pentru unirea oa
menilor muncii, a colectivelor unde îşi 
desfăşoară activitatea în vederea tra
ducerii în viaţă, împreună cu toţi oa
menii muncii, a politicii partidului. 
Aşa concepem noi şi aşa trebuie să în
făptuim, rolul de conducător al parti
dului! Comunistul îşi realizează misiu
nea nu numai vorbind, sau stînd la o 
P/irte, ci actionînd direct, în primele 
rînduri, fiind exemplu de înfăptuire a 
politicii partidului şi statului în toate 
domeniile de activitate. Atunci, comu
niştii, într-adevăr, îşi vor îndeplini ro
lul conducător în societatea noastră. 
(Aplauze puternice).

Organizaţia judeţului Iaşi numără 
aproape 64 000 de membri. F.a consti
tuie o forţă puternică în judeţ, este o 
organizaţie puternică a partidului nos
tru in general. Trebuie să spun că Co
mitetul nostru Central dă o înaltă a-

fUrmare din oaq. I)

leni, într-o vibrantă atmosferă de 
entuziasm au salutat cu multă căl
dură pe conducătorul partidului şi 
statului.

Marca piaţă din faţa Teatrului 
Naţional trăieşte o atmosferă însufl' - 
ţitoare, specifici evenimentelor de 
seamă, 40 000 de ieşeni s-au adunat 
aici, animaţi de aceeaşi dorinţă sin-

*ceră, fierbinte, de a saluta din nou 
pe tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
oaspete iubit al oraşului şi judeţu
lui lor. Sínt tineri şi vîrstnici, băr
baţi şi femei, oameni care lucrează 
în întreprinderile şi instituţiile mu
nicipiului. adueîndu-şi cu dăruire şi 
pasiune, aiături de întregul popor* 
contribuţia la înfăptuirea politicii

preciere activităţii pe care o desfăşoară 
organizaţia de partid, Comitetul jude
ţean de partid Iaşi, comuniştii din ju
deţ. Avem deplina convingere că şi în 
viitor organizaţia de partid Iaşi va fi 
o organizaţie de nădejde a partidului 
nostru, îşi va îndeplini cu cinste sar
cina sa în conducerea activităţii oame
nilor muncii din judeţ. (Aplauze pu
ternice, prelungite).

Dragi tovarăşi,

Aş dori să mă refer la cîteva pro
bleme internaţionale. Desigur nu voi 
face o expunere largă asupra eveni
mentelor care au loc in lume, pentru 
că desfăşurarea vieţii internaţionale
confirmă pe deplin aprecierile Congre
sului al X-lea şi ale Conferinţei Naţio
nale din 1972. Se poate spune că schim
bările care s-au produs şi sínt în curs 
de accentuare demonstrează dorinţa 
arzătoare a popoarelor de a pune ca
păt politicii imperialiste de forţă şi dic
tat, de a instaura relaţii noi între toate 
statele lumii, de a merge pe calea des
tinderii, a unei politici noi care să
ofere fiecărei naţiuni posibilităţi egale 
de dezvoltare, corespunzător năzuinţe
lor sale, fără nici un amestec din afară.

După cum ştiţi, la baza politicii ex
terne a României stau principiile de-

fdinei egalităţi în drepturi, respectu- 
ui suveranităţii şi independenţei naţio
nale, neamestecului în treburile inter

ne, avantajului reciproc, renunţării la 
forţă şi ameninţarea cu forţa în rela
ţiile dintre state, principii care s-au a- 
firmat şi sínt recunoscute tot mai mult 
de toate popoarele drept singurele în 
stare să garanteze pacea şi libertatea 
fiecărui stat şi popor.

Ca ţară socialistă, facem totul, pen
tru a dezvolta relaţiile cu ţările so
cialiste. Dezvoltăm raporturile cu ve
cinii noştri, cu ţările din C.A.E.R., din 
Tratatul de la Varşovia, întreţinem re
laţii de bună colaborare cu toate sta
tele socialiste. Considerăm necesar să 
facem totul pentru a contribui la dez
voltarea colaborării şi unităţii, pe baze 
marxist-leniniste, a tuturor ţărilor so
cialiste, realizînd noul tip de relaţii, 
care nu a existat şi nu poate exista 
decît între ţări socialiste care îşi fău
resc viaţa nouă aşa cum doresc ele. 
(Aplauze puternice).

Acţionăm pentru dezvoltarea cola
borării cu tinerele state independente. 
Acordăm o mare importanţă relaţi
ilor cu acestea, considerînd că cola
borarea serveşte dezvoltării economi-
co-sociale a tuturor acestor state, con
solidării independentei lor naţionale, 
serveşte cauzei luptei împotriva co
lonialismului, neocolonialismului, îm
potriva politicii imperialiste de forţă 
şi dictat. De aceea, aceste relaţii se 
bucură de o largă apreciere. România 
întreţine practic raporturi dintre cele 
mai bune cu toate aceste state. Vom 
face totul pentru a le dezvolta şi în 
viitor. (Aplauze puternice).

In spiritul principiilor coexistenţei 
paşnice, România întreţine relaţii de 
colaborare cu toate celelalte ţări, in
clusiv cu ţările capitaliste dezvoltate. 
Considerăm necesar să avem relaţii 
— bazate pe principiile la care m-am 
referit — _ cu toate statele, să parti
cipăm activ la diviziunea internaţio
nală a muncit, la schimbul de valori 
materiale şi spirituale pe plan mon
dial, la conlucrarea generală pentru 
triumful cauzei destinderii, securităţii 
şi păcii.

Desigur, în condiţiile schimbărilor 
care au loc în viaţa internaţională, 
un loc important ocupă în politica 
României înfăptuirea securităţii în 
Europa. S-au obţinut, după cum ştiţi, 
rezultate bune în această direcţie. S-a 
ajuns la începerea lucrărilor pregă
titoare şi există premise ca în cursul 
acestui an să se poată ţine Conferinţa 
general-europeană, cu participarea tu
turor statelor interesate. România şi-a 
adus de la început contribuţia la crea
rea condiţiilor pentru începerea lu
crărilor, la desfăşurarea lucrărilor pre
gătitoare. Ea va acţiona cu toată fer
mitatea pentru ca Conferinţa general- 
europeană să poată duce la instaura
rea unor relaţii noi în Europa, car« 
să asigure pacea, independenţa, posi
bilitatea de dezvoltare liberă a fiecă
rei naţiuni europene, contribuind tot
odată la cauza păcii şi cooperării în
tre toate ţările lumii. ■ (Aplauze pu
ternice).

Ne preocupăm — şi acţionăm — 
pentru a contribui la lichidarea con
flictelor existente. Cunoaşteţi spriji
nul pe care România l-a acordat Viet
namului. Sperăm că se va ajunge în 
cel mai scurt timp la rezultate pozi
tive în cadrul tratativelor care au loc 
la Paris, obţinîndu-se încetarea războ
iului  ̂din Vietnam, din întreaga Indo
china, creîndu-se condiţii ca popoarele 
din această parte a Asiei să-şi poată 
soluţiona problemele fără nici un a- 
mestec din jifară. Ne preocupăm, de 
asemenea, să se ajungi la o soluţie 
politică în conflictul din Orientul 
Mijlociu, pe baza rezoluţiei Consiliu
lui de Securitate.

Ne pronunţăm cu fermitate împo
triva oricăror acţiuni de imixtiune în 
treburile altor ţări, pentru o politici

partidului, la opera de edificare a 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate pe pămîntul românesc. Ei 
au venit cu steaguri roşii şi trico
lore, cu fiori. Pe mari pancarte sínt 
înscrise urări care exprima sugestiv 
simţămintele de profundă dragoste 
pe care locuitorii laşului Ie nutresc 
partidului şi secretarului său gene
ral. patriei socialiste.

In momentul ieşirii din sală a 
conducătorului partidului şi statului 
nostru, mulţimea aplaudă cu înflă
cărare. ovaţionează îndelung. Tn 
piaţă _ răsună, scandate de mii de 
glasuri, cuvintele atît de dragi tu
turor „ C e a u ş e s c u  — P.C.R.“, 
. . C e a u ş e s c u  — P.C.R.“. Secre
tarului general al partidului îi sínt 
adresate din inimă urări de sănătate 
şi viaţă Jndelungată.

Tovarăşul  ̂ Nicolae Ceauşescu răs
punde cu căldură manifestărilor en

de soluţionare a problemelor dintre 
state pe calea tratativelor, pentru 
crearea condiţiilor ca popoarele sâ-şi 
poată concentra mijloacele spre dez
voltarea lor economică şi socială. De 
aceea acordăm o mare aRntie pro
blemei dezarmării. Sínt cunoscute 
cheltuielile mari care se fac in această 
direcţie şi, trebuie să spunem deschis, 
şi noi facem cheltuieli pentru înar
mare. Nici nu se poate altfel! De a- 
ccea, acţionăm cu toată fermitatea 
pentru a se realiza paşi reali pe calea 
dezarmării generale, în primul rind 
a celei nucleare, pentru a se putea 
ajunge ca mijloacele financiare — 
toate mijloacele, inclusiv cele umane 
îndreptate astăzi spre înarmare — să 
poată fi folosite în scopuri paşnice, 
pentru ridicarea bunăstării popoarelor.

Acordăm un rol deosebit organis
melor internaţionale, Organizaţiei Na
ţiunilor Unite, considerînd că aces
tea, şi în primul rînd O.N.0., trebuie 
să aibă o contribuţie mai importantă 
în soluţionarea problemelor interna
ţionale. Este în interesul tuturor po
poarelor şi, în primul rînd, al po
poarelor mici şi mijlocii, ca această 
organizaţie să fie cît mai viabilă. De 
tăria şi forţa ei depinde în mare mă
sură soluţionarea problemelor inter
naţionale, continuarea cursului spre 
destindere, asigurarea independentei 
tuturor statelor lumii.

Partidul nostru acţionează pentru 
lărgirea relaţiilor sale cu partidele co
muniste şi muncitoreşti, cu partidele 
socialiste, cu mişcările de eliberare na
ţională şi alte organizaţii democratice 
şj antiimperialiste. Putem spune că, 
dacă am lărgit continuu relaţiile di
plomatice cu celelalte state ale lumii, 
şi în ce priveşte raporturile cu parti
dele şi mişcările progresiste, democra
tice, avem, practic, relaţii cu toate 
aceste organizaţii. Aceasta are o mare 
importanţi internaţională, pentru că 
nu putem scăpa nici un moment din 
vedere că soluţionarea marilor pro
bleme internaţionale depinde de felul 
cum organizaţiile politice, democrati
ce, antiimperialiste vor acţiona, vor 
conlucra, îşi vor uni eforturile. Toate 
problemele internaţionale, oricît de 
grave şi de importante ar fi, pot fi 
soluţionate cu participarea activă a 
popoarelor, a maselor largi populare. 
Mai mult ca oricînd creşte conştiinţa 
şi rolul popoarelor în viaţa interna
ţională şi trebuie sa facem totul pen
tru unirea forţelor antiimperialiste 
din întreaga lume, pentru unirea tu
turor popoarelor în lupta pentru o 
politică nouă, de colaborare, de pace, 
de egalitate şi înţelegere. (Aplauze pu
ternice).

In ce o priveşte, România va ac
ţiona şi în viitor în spiritul hotărîri- 
lor_ Congresului al X-lea şi ale Con
ferinţei Naţionale, îşi va aduce con
tribuţia, pe măsura posibilităţilor sale, 
la făurirea unei lumi mai bune, mai 
drepte, la victoria socialismului şi 
păcii. (Aplauze puternice, prelungite).

Dragi tovarăşi,
Conferinţa dumneavoastră a dezbă

tut probleme importante. In proiectul 
dê  hotărîre sínt stabilite un şir de 
măsuri ce trasează căile pentru creşterea 
contribuţiei comuniştilor, a oamenilor 
muncii din judeţul Iaşi la realizarea 
programului elaborat de Congresul al 
X-lea şi de Conferinţa Naţională.

îmi exprim deplina convingere că 
organizaţia de partid, comuniştii, toţi 
oamenii muncii din judeţul Iaşi vor 
face totul pentru realizarea măreţelor 
obiective pe care le au în faţă, adu- 
cîndji-şi contribuţia tot mai activă la 
bunăstarea şi fericirea naţiunii noastre 
socialiste. (Aplauze puternice).

Aş dori, în încheiere, să mulţumesc 
pentru urările ce mi s-au adresat, să 
mulţumesc populaţiei care ne-a întîm- 
pinat peste tot cu manifestări de sim
patie. în toate acestea am văzut şi ve
dem o expresie a încrederii oamenilor 
muncii din Iaşi — ca de altfel a între
gului ^popor — în politica marxist-le- 
niriistă a partidului, o expresie a voin
ţei oamenilor muncii din Iaşi, ca a în
tregului ^nostru _ popor, de a face totul 
pentru înfăptuirea acestei politici ce 
corespunde  ̂ năzuinţelor întregii noas
tre naţiuni. (Aplauze puternice, pre
lungite).

în ce  mă priveşte, vă pot asigura, 
tovarăşi, aşa cum am spus si la Con
ferinţa Naţională, asigurînd partidul, 
întregul popor, că voi face totul pen
tru a-mi îndeplini însărcinările de răs
pundere încredinţate de partid şi 
popor, că voi servi cu toate puterile 
mele partidul, poporul, cauza socialis
mului şi comunismului. (Urale. Se scan
dează: „Ceauşescu — P.C.R.“).

Vă urez dumneavoastră, tuturor co
muniştilor, tuturor cetăţenilor din Iaşi, 
succese tot mai mari în activitatea de 
viitor, multă sănătate şi fericire. (Urale 
puternice; ovaţii îndelungate; se scan
dează „ C e a u ş e s c u  — P.C.R.“,
„ C e a u ş e s c u  — La mulţi ani!“, 
„Ceauşescu — eroism. România — co
munism!". întreaga asistenţă face o vi
brantă manifestaţie de dragoste şi ata
şament faţă de partid, faţă de Comite
tul Central, faţă de secretarul general 
al partidului , tovarăşul NICOLAE 
CEAUŞESCU).

tuziaste ale ieşenilor. In aclamaţiile 
celor prezenţi, secretarul general al 
parridului ^străbate, pe jos, imensa 
piaţă şi citeva artere ale oraşului, 
inundate şi ele în aceste clipe săr
bătoreşti de foarte multă lume.

Aceasta emoţionanta demonstra
ţie de simpatie şi preţuire făcută 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu pe 
întreaga durată a vizitei în oraşul 
şi judeţul Iaşi a ilustrat încă o dată, 
în mod vibrant, hotărîrea locuito
rilor de pe aceste meleaguri de a 
transpune neabătut în viaţă indica
ţiile _ secretarului general al parti
dului, de a-şi pune întreaga energie 
şi putere de muncă în slujba înfăp
tuirii politicii partidului, a progre
sului neîntrerupt al patriei pe calea 
socialismului.

(Agerpres)
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C on sem n ări d in  

m a r e a  în tr e c e r e

Cazangiii de la 
„Independenţa“) 
au luat un start 

bun!

Informaţii din activitatea  
organizaţiilor de partid

Sarcinile Congresului al K-lea 
al P.C.R., botăririle Conferinţei 
Naţionale a partidului au des
chis noi perspective activităţii 
organelor îi organizaţiilor de 
partid pentru antrenarea co
muniştilor, a tuturor oamenilor 
muncii la Îndeplinirea cincina
lului înainte de termen.

In cele ce urmează redăm cl- 
teva aspecte din munca neobo
sită, plină de răspundere, a or
ganizaţiilor de partid.

Măsuri de mare 
eficacitate, îndeplinite 

înainte de termen
Comuniştii de la Ü.M.M.N. Cop- 

şa Mică au adoptat în conferinţa 
de partid din uzină un vast plan 
de măsuri ce cuprinde perfecţio
narea activităţii economice la toa
te locurile de muncă, valorificarea 
superioară a materiilor prime şi 
asimilarea de produse noi, îmbu
nătăţirea cercetării uzinale, pre
cum şi linia îmbunătăţirii condi
ţiilor de muncă ale salariaţilor. Un 
complex de măsuri, care, îndepli
nite, vor proiecta uzina pe o treap
tă mai Înaltă în ierarhia economi
că a judeţului nostru. Firesc, toate 
măsurile au fost legate de terme
ne şi responsabilităţi concrete.

Azi, In ziua Conferinţei organi
zaţiei judeţene de partid, comuniş
tii copşeni raportează că o serie 
de măsuri de mare eficienţă au 
fost realizate înainte de termen.

Is prim plan se situează cele cu 
privire la folosirea intensivă a ca
pacităţilor de producţie şi crearea 
de noi capacităţi. Prin măsurile 
realizate — reproiectări, îmbună
tăţirea granulaţiei şarjei, dozarea 
corectă a componenţilor şarjei, 
mărirea suprafeţei de insuflare a 
aerului primar etc. — producţia 
de aglomerat de metale neferoase 
a crescut substanţial. A fost rea
lizată în devans şi o altă serie 
de măsuri, cu termene în trimes
trele 3 şi 4 ale anului în curs. La 
loc de cinste se situează cercetări
le pe scară industrială pentru eli
minarea locurilor înguste la faza 
de aglomerare sub presiune, stabi
lirea unor tehnoiogii de fabricaţie 
pentru elaborarea unor pigmenţi, 
care în prezent se importă.

Se întăresc rîndurile 
organizafiilor de partid

Comuniştii de la uzina medie- 
şană „Emailul roşu“ raportează 
Conferinţei judeţene de partid că 
organizaţiile lor s-au întărit din 
punct de vedere numeric, cu oa- 
oameni din cei mai pregătiţi profe
sional şi politic. Numai în anui 
care a trecut şi-au făcut cereri şi 
au fost primiţi în partid peste 60 
muncitori cu înaltă calificare, in
gineri şi economişti. Cei primiţi 

• în partid au fost încadraţi în 
cursurile învăţămîntului politic, 
au participat, alături de ceilalţi 
comunişti, la expuneri pe diferite 
teme, s-au întîlnit cu activişti de 
partid şi de stat, cu vechi mili
tanţi ai mişcări comuniste şi mun
citoreşti din ţara noastră.

Valenţele hărniciei
La „Mătasea roşie" Cisnădie, co

muniştii au lansat în întrecerea 
socialistă iniţiativa „Fruntaşul zi
lei", Ziarul nostru a sorts în repe
tate rînduri despre diversitatea de 
forme ale muncii politice folosite 
de organizaţiile de partid în aceas
tă acţiune. Rezultatele iniţiativei 
sínt oît se poate de bune. întrece
rea ţesătoarelor s-a materializat, 
în semestrul doi al anului trecut, 
într-o producţie suplimentară de 
64 000 m p ţesături de mătase.

Angajamentul 
comuniştilor 

de la „Independenţa“
In numeroase adunări generale 

de partid, comuniştii de la „Inde
pendenţa" au demonstrat că există 
posibilitatea ridicării indicelui de 
utilizare a maşinilor-unelte. Măsu
rile luate, munca politică de la 
om la om, celelalte forme şi mij
loace moderne aplicate au contri
buit ca, în fiecare secţie şi ate
lier, muncitorii să lucreze mai cu 
spor. La sfîrşitul anului trecut, 
comuniştii, analizlnd rezultatele 
muncii organizaţiilor de partid, de 
sindicat şi ale U.T.C. au consem- 
nat un succes de seamă: indicele 
de utilizare a maşinilor-unelte a 
crescut, faţă de anul anterior, cu 
aproape 10 Ia sută. Studiile efec
tuate de comisia economică a co

mitetului d* partid au »cos la re
lief noi rezerve de sporire a aces
tui indice. Ca urmare, acum la în
ceput de an, comuniştii de la „In
dependenţa“, se angajează să creas
că indicii de utilizare de la 79,3 la 
Bută cît au fost tn 1972, la 84,8 la 
sută în 1973 şi să ajungă Ia 87,3 la 
sută în 1975.

In atenfie- 
aufodotarea

Autodotarea este o problemă de 
care se ocupă tot mai mult orga
nizaţiile de partid din unităţile 
economice. In anul care s-a înche
iat, au fost create maşini şi uti
laje, agregate de înaltă productivi
tate prin acţiune® de autodotare, 
economisindu-se importante fon
duri valutare.

La „Vitrometan“ Mediaş s-au 
creat în 1972, 188 de utilaje specifi
ce industriei sticlăriei în valoare 
de 1,3 milioane lei. încurajaţi de 
dobîndirea acestor rezultate pozi
tive, comuniştii de aici se anga
jează ca în anul curent să execute 
utilaje prin autodotare ín valoare 
de 2 milioane lei. Rezultate asemă
nătoare raportează şl comuniştii 
de la „Automecanica" Mediaş. In 
anul care a ţrecut specialiştii din 
uzină au executat 50 de utilaje de 
mare complexitate în valoare de 
3,2 milioane lei. Angajamente spo
rite îşi iau şi comuniştii de Ia 
„Carbosin“ Copşa Mică. In acest 
an, aicj vor fi create, instalaţii 
chimice prin autoutilare în valoa
re de 2 milioane lei.

am
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Sesiunea 
j Consiliului 

popular
«»

j al judeţului 
Sibiu

„Drapelul roşu" — unitatea a Il-a Sibiu. Aspect din secţia maşini rapide de tricotat cu urzeai!

Foto: FRED NUSS

Vineri, 26 ianuarie, la ora 9, va 
avea joc cea de a XV-a sesiune or
dinară a Consiliului popular al ju
deţului Sibiu. La ordinea de zi sínt 
prevăzute:

—- Proiect de. hotărîre privind 
adoptarea planului economico-social 
in profilul teritorial al judeţului 
Sibiu pe anul 1973;

— Proiect de hotărîre privind 
adoptarea bugetului centralizat al 
judeţului Sibiu pe anul 1973;

“  Răspuns chemării la întrecere 
lansată de Consiliul popular al ju
deţului Maramureş.

Tovarăşii deputaţi sínt convocaţi 
pentru ziua de jox, 25 ianuarie, ora 
16, cind vor începe lucrările în co
misiile permanente, premergătoare 
sesiunii.

In laboratorul central al uzinei „Balanţa“, laboranta Cornelia Şerban şi chi- j 
mista Constanţa Oprean, efectuînd determinări

Prestigiul unui oraş este  
dat şi de aspectul său 

edi litar- gospodăresc
Un municipiu bine gospodărit, în 

care întreaga colectivitate participă 
Ia permanenta acţiune pentru înfru
museţare, îi atrage pe mulţi turişti. 
Şi Mediaşul e una dintre asemenea 
aşezări urbane. Cine a văzut muni
cipiu! de pe Tîmava în anul inun
daţiilor şi-l vizitează din »ou acum, 
va rămîne plăcut surprins de aspec
tul său edilitar. Această nouă haină 
i-a fost oferită oraşului de străda
nia neobosită a locuitorilor săi, oa
menii muncii din acest municipiu, în 
frunte cu comuniştii, organizaţiile de 
tineret, elevii, participînd, an de an, 
ia nobila muncă patriotică pentru 
înfrumuseţare. Despre aceste efor
turi, despre realizările anului trecut 
şi despre perspectivele edilitar-gos
podăreşti ale Mediaşului în 1973, 
i-am solicitat un scurt interviu to
varăşului Ionel Miclea, prim-vice- 
preşedinte ai Consiliului popular mu
nicipal.

— Am dori, tovarăşe prim-vicc- 
preşedinte, să ne vorbiţi mai iu
tii despre realizările anului tre
cut pe linie cdilifar-gospodărească.

— Sub îndrumarea Comitetului ju
deţean de partid, a biroului Comi
tetului municipal Mediaş al P.C.R., 
Comitetul executiv al Consiliului 
popular municipal, cu sprijinul Con
siliului popular judeţean, a asigurat 
o serie de studii şi documentaţii teh
nice în legătură cu dezvoltarea de 
perspectivă a municipiului, aceasta 
pentru soluţionarea în mod ştiinţific 
a problemelor pe care le ridică toa
te domeniile vieţii sociale. în acest 
sens, anul trecut a fost dezbătută şi 
avizată schiţa de sistematizare, prin
cipalul instrument de orientare pen
tru dezvoltarea oraşului. S-au elabo
rat studii tehnico-economice pentru 
modernizarea străzilor din zona 
Aure] Vlaicu, pentru regularizarea 
rîului Tîrnava, în aval de podul ma
re, şi pentru combaterea eroziunii 
solului pe terenurile din jurul muni
cipiului, creîndu-se, totodată, condi
ţiile necesare realizării lucrărilor 
prevăzute în planul nostru de dez
voltare edilitar-gospodărească.

Toată atenţia protecţiei 
plantelor în sezonul de iarnă î

Avînd în vedere faptul că rezulta
tele anului 1973 sínt hotărîtoare pen
tru îndeplinirea cincinalului înainte 
de termen, se impune ca toţi factorii 
de răspundere din unităţile agricole de 
stat şi cooperatiste, consiliile populare 
comunale să întreprindă încă de pe 
acum acţiuni ferme pentru asigurarea 
cadrului optim de realizare a produc
ţiilor planificate. In acest context lu
crările de prevenire şi combatere a bo
lilor şi dăunătorilor trebuie fă se si
tueze în centrul preocupărilor actuale 
ale lucrătorilor din agricultura judeţu
lui nostru. Se cunoaşte fgptul că pe 
timp de iarnă bolile şi dăunătorii din 
sectorul vegetal se află în stare la
tentă, exceptînd agenţii fitopatogeni 
din depozite, silozurile cartofilor pen
tru sămînţă şi de consum, spaţiile de 
depozitare a rădăcinoaselor unde tem
peraturile de peste + 5 —7 grade creea
ză condiţii de infecţie şi extindere: a 
bolilor. Datorită acestui fapt, într-un 
timp relativ scurt pot fi supuse des
compunerii silozuri şi depozite întregi 
de cartofi-sau rădăcinoase. Or, aceste 
boli, chiar dacă se află în stare latentă, 
pot fi combătute cu multă eficacitate, 
niai ales cele din pomicultură, astfel 
ca pînă la pornirea vegetaţiei pomilor 
dăunătorii şi bolile să fie diminuate în 
proporţie de 80—95 la sută, evident, 
dacă se aplică regulamentar tratamen
tele indicate.

în ultima perioadă a fost un timp 
optim pentru aplicarea lucrărilor de 
combatere şi, în numeroase unităţi, 
printre care I.A.S. Sibiu — Cisnădie, 
Apoldu de Sus —■ Mediaş, C.A.P. Pe- 
lişor — Merghindeal, Cornăţel, Aciliu 
şi altele s-au luat măsuri pentru exe
cutarea stropitului întîi, lucrare care 
s-a încheiat sau este în curs de termi
nare. Peste 25—30 de zile în unităţile

amintite se va trece la aplicarea tra
tamentului doi, mai ales la sămînţoase 
(măr şi păr).

In unele unităţi însă, cum este cazul 
la C.A.P. Cisnădioara, Ruşi, Roşia, 
Scoreiu, Bîăjel şi altele nu s-au între
prins acţiuni ferme pentru aplicarea

In unităţile  
agricole

lucrărilor de combatere. Se neglijează 
combaterea bolilor şi dăunătorilor şi în 
gospodăriile populaţiei din localităţile 
Sibiel, Fîntînele, Răşinari, Silişte şi 
altele.

Este necesar ca în toate unităţile să 
se întreprindă măsuri eficiente pentru 
executarea în perioada optimă a lucră
rilor de combatere a boîilor şi dăună
torilor.

în pomicultură, să se acţioneze cu 
prioritate la curăţitul uscăturilor şi dis
trugerea cuiburilor de omizi, răzuirea 
tulpinilor. Cînd temperatura aerului 
este de peste 0°C să se treacă la stro
pitul pomilor cu unul din pesticidele 
şi în dozele următoare: Creosan 0,75— 
1%, Oleocarbetox 2—2,5%, Nitox 4— 
4,5%, Dibutox 1%, care au proprie
tatea de a distruge dăunători ca San- 
Jose şi alte coride. De asemenea, se 
pot folosi Polibar 6%, Zeamă sulfo- 
calcică_ 20% care au acţiune mixtă, 
respectiv, pe lingă distrugerea dăună
torilor amintiţi contribuie şi la com
baterea, cu bune rezultate, a unor 
boli ca făinările, mumificarea fructe
lor etc.

Pentru măr-păr sínt necesare două 
tratamente la intervale de 25—30 zile, 
în timp ce pentru pruni, cireşi, vişini 
este suficient un singur tratament în 
perioada de iarnă.

In aplicarea stropirilor la pomi tre
buie avută o grijă deosebită la reglarea 
aparaturii fitosanitarc şi la instruirea 
personalului de deservire. Să se acorde 
o mare atenţie asigurării echipamentu
lui de protecţie şi respectării regulilor 
dc comportare în timpul folosirii pes- 
ticidelor.

In legumicultura, odată cu lucrările 
dc pregătire a viitoarei producţii, tre
buie accentuată dezinfecţia tocurilor 
de răsadniţe şi a pămîntului folosit în 
paturile calde cu formalină în doză de 
un litru la 40 litri apă, dîndu-se pînă 
la 10 litri soluţie pe m p, iar tocurile 
răsadniţelor, bine îmbăiate. Răsadurile 
tinere se vor trata cu Orthocid sau 
Isithane U. 45 în doze de 0,15% la in
tervale de 10—12 zile sau cu zeamă 
bordeleză în concentraţie de 0,5%.

în cazul în care in răsadniţe sau sere 
apar păduchii verzi sau musculiţe albe, 
rezultate bune se obţin în combatere 
printr-o stropire fină cu Nogos 0,05%.

tn viticultură, mai ales în unităţile 
ce au pepiniere viticole, trebuie să 
se controleze cu atenţie modul cum 
se păstrează coardele-altoi şi portaltoi. 
în cazul că se semnalează mucegai, 
să fie luate imediat măsuri pentru a 
se administra floare de sulf.

Prin executarea în perioada optimă 
a lucrărilor dc combatere a bolilor 
şi dăunătorilor se aduce o preţioasă 
contribuţie la asigurarea condiţiilor 
necesare realizării producţiilor plani
ficate.

Ing. EUGEN LAZU 
şeful laboratorului judeţean 

de protecţie a plantelor

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme în general călduroasă 
mai ales în cursul zilei. Cerul va fi 
variabil. Se vor mai semnala preci
pitaţii slabe sub formă “de ploaie. 
Vîntul va sufla slab pînă la potrivit 
din sectorul sud-vestic. Temperatu
rile minime vor fi cuprinse între 
zero şi minus 3 grade, iar cele ma
xime vor oscila între plus 3 şi 6 
grade.

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii. Telex. 

9.05 Cunoaşteţi leoileî (reluare). 9.20 
A fost odată ca niciodată. . .  Prin
ţesa tristă ÍI1. 9,50 De Vorbă cu ctos- 
oodinele. 10.05 Mai aveţi o întrebare? 
„Proiecta Grandioase la scară Dlane- 
tară '. 10,45 Festivaluri folclorice. 
11.00 CSrti si idei (reluare). 11.25

Muricieni ai secolului XX (reluare).
0 Publicitate. 12,15 Cîntec de dor. 

Balet oe muzică interoretata de Ma- 
ţ f i - J âcas-e , ,1'eluare)- 1X45 Telemmel, f  “»«<*«» In limba eermanâ.18.15 Ritm.- tinereţe, dans. 19.00 Me- 

„ Alexandru loan Cuza. 19.20
1 001 de seri. 19.30 Telejurnal. 20.00 
« ,< !*  initiative în 52 de săotSmîni.
20.15 Teleencîcîonedia. Falsuri artis
tice. Breviar. Zoorama 21.00 Film se
rial: Mannix. 21.50 Varietăţi Interna
tionale. Cu: Rockv Roberts. Mina. 
Nana Muskouri. Iordanka Hristova, 
Nadia Urbankova. Elvis Preslév. Ra
mtel Welch. Folk studio Sinners. Don 
Backv, balete tn corecirafia lui Bruno 
Conferă. 22.50 Teleiurnal. 23.00 Hand
bal masculin: Dinamo Bucureşti — 
Universitatea Bucureşti freDriza a 
II-a).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Am încălcat legea 

(orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00;
21.00) ; ARTA: Bariera (orele 10,00;
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: 20 000 de leghe sub
mări (orele 9,30; 12,00; 14,30; 17,00;
20.00) ; 7 NOIEMBRIE: O părere de
osebită (orele 10,00; 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: A fost o- 
dată un poliţist (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30: 19,00: 21,15); TINERE- 
TULUI: Cântăreţul buclucaş (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30). 
a CISNĂDIE: POPULAR: Naufragiaţi 
în spaţiu, seriile I şi II (orele 10,30;
17.00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Prinţul Baiaia
(Orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Mary Poppins, seriile I şi II (orele
17.00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Oliver, seriile I şi II 
(orele 18,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Steaua sudului (orele 17,00 şi 19,00). 
Cadru din filmul Naufragiaţi în 
spaţiu

TEATRU
Un colectiv de actori al Teatrului 

de stat din Sibiu prezintă, la Şeica 
Mare, ora 20,00, spectacolul cu piesa 
Fata Morgana.

s p o r t . . .  s p o r t .

P a tin a i v iteză

Alte titluri 
de campioni naţionali

In întrecerile din cadrul finalelor 
campionatelor naţionale de patinaj 
viteză care au loc la Tuşnad, sporti
vii sibieni au cucerit noi titluri de 
campioni.

După ce ocupase primul loo în pro
ba de 500 m, Carmen Dragoman a
devenit campioană republicană şi pe 
distanţa de 1 000 m (cat. 13—14 ami). 
La cat. 7—8 ani, Helge Jasch a cuce
rit şi el al doilea titlu naţional, în 
proba de 100 m.

Proba de 200 m (cat. 9—10 ani) a 
dat prilej unei aprige dispute între 
sibieniî Werner Konnerth şi Dieter 
Jasch care au stabilit un nou record 
naţional, cu timpul de 24,5 sec. In fi
nal, W. Konnerth a ocupat primul 
loc, cucerind titlul de campion pe a- 
ceastă distanţă.

Joi, în finala junioarelor mari, si- 
bianca, Sanda Frum şi-a învins toate 
adversarele de întrecere pe distanţa 
de 500 m, obţinînd titlul naţional.

J u d o

La în c e p u t  d e  d ru m
Joi, 18 ianuarie 1973, la sediul 

C.S.M. Sibiu a avut loc prima şedin
ţă — de constituire — a biroului sec
ţiei de judo, nou creată în oraşul nos
tru. Ca preşedinte al biroului a fost 
ales tovarăşul Constantin Pîrvu. S-au 
discutat probleme importante legate 
de dezvoltarea acestui sport în muni
cipiul Sibiu, de afirmarea lui pe pian 
naţional şi internaţional. Dispunînd 
de un număr de sportivi valoroşi — 
Ionel Lazăr, loan Buzic, Alexandru 
Toth, Lazăr Moldovan, Gheorghe Hu
mă, Patriciu Petrideanu, Ionel Cbio- 
veanu — şi de un antrenor ambiţios — 
Nicolae Bucur — proaspăta echipă are 
reale şanse de a urca treptele con
sacrării. De fapt, ca o recunoaştere a 
calităţilor acestor judokani, Federaţia 
Română de Judo i-a nominalizat pe 
primii patru pentru Jocurile Olimpice 
din 1976,

Ca obiective ale acestui an, N. Bucur 
şi-« propus completare« echipei cu

Pentru o mai bună alimentare eu 
apă a municipiului au fost efectuate 
lucrări de extindere a reţelelor da 
apă pe o distanţă de 3,3 kilometri. 
E vorba de o conductă magistrală 
pe străzile Stadionului, Baznei şi 
Nucului, care alimentează cu apă 
cartierul Gura Cîmpuîui şi de con
ductele de distribuire de pe străzile 
Alexandru Vlahuţă, Panait Cérna şi 
Brazilor. Trebuie să mai arătăm că, 
tot în 1972, pe harta municipiului a 
apărut o nouă policlinică, Şcoala ge
nerală nr. 7 şi o nouă autogară. Au 
fost, de asemenea, construite 10 000 
metri pătraţi trotuare, semne de cir
culaţie luminoase şi au fost execu
tate 16 lucrări de artă ornamentală 
pentru parcurile şi zonele verzi ale 
municipiului.

Desigur, au fost executate mult 
mai multe lucrări edilitar-gospodă- 
reşti, în 1972. Dar avem încă multe 
posibilităţi:

— Posibilităţi pe care le veţi 
valorifica, eu siguranţă, în acest 
an. Care sínt principalele obiecti
ve pe care Comitetul executiv al 
Consiliului popular municipal, ce
tăţenii municipiului şi lc-au pro
pus pentru 1973 ?

— Avem de gînd să construim, prin 
muncă patriotică, 16100 metri pătraţi 
trotuare pe străzile Aleea Teilor, 
Piscului, Şipoţele, Colinei, Luceafă
rului. Strugurilor, Izvorului, Buzău
lui, Textilelor, Dealul Furcilor, De- 
cebal, Iazului şi pe alte 29 de străzi, 
să realizăm 42 000 metri pătraţi con
strucţii de străzi şi să reparăm străzi 
şi trotuare pe o suprafaţă de 109 600 
metri pătraţi. Vom executa extinderi 
de reţele de canal pe 1 650 metri li
niari şi o extindere a reţelei de apă 
pe străzile Vasile Pîrvan. Serpuită, 
Progresului, Frasinului, Stejarului şi 
Ulmului. Vom construi 3 podeţe pe 
străzile Petru Maior, Protopop Mol
dovan şi Greweln. Vom mai execu
ta, de asemenea, Un dig de apărare 
de 1,4 kilometri la Automecanica şi 
taluzări de maluri (pîrîul Moşna, pî- 
rîui Păucea şi rîul Tîrnava Mare) pe 
o suprafaţă de 270 000 metri pătraţi.

In planul nostru edilitar-gospodă- 
resc mai intră amenajări de baze 
sportive, amenajări şi extinderi de 
zone verzi şi întreţinere de parcuri 
şi zone verzi pe o suprafaţă de 56 
hectare. Pe harta municipiului vor, 
mai apare în acest an două localuri 
noi pentru învăţămîntul preşcolar, o 
filială C.E.C. şj alte obiective de in
teres social. Am enumerat doar cî
teva din obiectivele edilitar-gospodă- 
reşti ale acestui an. Cetăţenii muni
cipiului nostru sínt hotărîţi să facă 
totul pentru ca Mediaşul să devină 
din ce în ce mai frumos, mai bine 
gospodărit, căci, spun ei, prestigiul 
unui municipiu este dat şi de as
pectul său edilitar-gospodăresc.

ALEXANDRU GRAD

mm mmsa mmm ma

alţi cîţiva sportivi de perspectivă, ini 
fierea unei competiţii de nivel repu 
blican, dotată cu trofeul „Floarea d 
cireş“ şi promovarea în divizia na 
ţională A de judo.

In unanimitate biroul secţiei d 
judo a clubului sportiv sibian a apro 
bat acest plan de „bătaie“, asigurîni 
conducerea C.S.M.S. că va acţion, 
neobosit pentru traducerea în fapte 
măsurilor stabilite.

N. I, DOBRA

P o p ic e

„Trofeul veteranilor“
In zilele de 20 şi 21 ianuarie 1973, 

pe arena „Electrica“ din Sibiu se vor 
desfăşura întrecerile celei de a X-a 
ediţii a competiţiei rezervată popica
rilor care au depăşit vîrsta de 55 de 
ani, competiţie dotată cu „Trofeul ve
teranilor“.,

Avînd în vedere caracterul jubiliar 
al ediţiei din acest an, concursul se 
bucură de atenţia Federaţiei Române 
de Popice, care va fi reprezentată de 
secretarul ei general L. Szöcs.

Tot eu această ocazie va avea loo 
o partidă amicală între reprezentati
vele „veteranilor“ din Sibiu şi Me
diaş.

TEODOR NIŞCOV

3 ?
 ̂ S-au scurs doar cîteva zile lucră-  ̂
 ̂ toare din acest an, dar realizările  ̂
 ̂ şi succesele oamenilor muncii, con-  ̂
 ̂ ştienţi de faptul că se găsesc în pra- í  
 ̂ gul unui an hotărîtor în ceea ce >
 ̂ priveşte realizarea cincinalului îna-  ̂

I  inte de termen, n-au întîrziat să  ̂
J apără. Pretutindeni se raportează  ̂
£ îndeplinirea primelor sarcini deca-  ̂
 ̂ dale, pretutindeni se munceşte cu  ̂
 ̂ dăruire şi abnegaţie. Astăzi ne-am  ̂
 ̂ propus să vă prezentăm un episod  ̂
 ̂ din această luptă cu timpul, cu 2 
 ̂ realizax-ea sarcinilor de producţie, ş  
 ̂ din cadrul secţiei cazaxţgerie a uzi- p 
 ̂ nei „Independenţa“ din Sibiu. ^

1 încă de la intrarea în secţie, con-  ̂
 ̂ staţi cu satisfacţie că aici fiecare  ̂
 ̂ este la postul' său, toţi fiind anga-  ̂
 ̂ jaţi plenar într-o muncă continuă  ̂
 ̂ pentru realizarea obiectivelor plani-  ̂
 ̂ ficate. E şi firesc să fie aşa, pentru  ̂
 ̂ că aici, oamenii sínt conştienţi ca  ̂
 ̂ produsele muncii lor sínt aşteptate g 
 ̂ pe marile magistrale industriale ji 

J ale ţării. Atunci cînd prin coloa-  ̂
ji nele de distilare ale Grupului pe-  ̂
 ̂ trol chimie din Piteşti se va scurge  ̂
 ̂ leneş aurul negru al pămîntului,  ̂
 ̂ sau cînd în imensele malaxoare  ̂
 ̂ ale Fabricii de zahăr Roman se vor
 ̂ mişca greoaie maltoza şi zaharoza, < 
 ̂ ori cînd apele lacului de la Jidoaia £ 
 ̂ vor curge vijelios înspre lacul  ̂
 ̂ de acumulare de la Voineasa prin  ̂

jS conducta de refulare executată  ̂
 ̂ pentru prima dată la noi în ţară,  ̂
 ̂ inimile oamenilor de aici se vor  ̂
 ̂ umple de o îndreptăţită mîndrie,  ̂
 ̂ pentru că produsul muncii lor se va  ̂
 ̂ integra permanent în munca altor  ̂
 ̂ semeni. Rezultatele obţinute în zile- 2

le ce s-au scurs sínt demne de sub-  ̂
 ̂ liniat. Cazangiii au reuşit să reali-  ̂
 ̂ zeze în prima decadă a lunii ia-  ̂
 ̂ nuarie 60 la sută din producţia a-  ̂
 ̂ cestei luni, fiind de asemenea ata-  ̂
 ̂ cate sau în stadiu de finalizare o  ̂
 ̂ serie de produse aferente unor o- 3 
 ̂ biective de importanţă naţională,  ̂
 ̂ prevăzute a se realiza în februarie  ̂
 ̂ şi chiar în martie. Toate acestea  ̂
 ̂ au fost posibile datorită unei judi-  ̂
 ̂ cioase repartizări a forţei de mun-  ̂
 ̂ că, a pregătirii din timp a condi-  ̂
 ̂ ţiilor de desfăşurare ritmică a sar-  ̂
 ̂ cinilor de producţie şi, bineînţeles,  ̂

£ datorită abnegaţiei şi dăruirii pro- 2  
3 fesionale caracteristice întregului 2
2 colectiv, în cadrul căruia se remar- ^
2 că în mod deosebit muncitori- ca  ̂
 ̂ Traian Bratu, Nicolae Coman, loan  ̂
 ̂ Deppner, Marin Liviu şi mulţi alţii  ̂
 ̂ ca ei. ^
 ̂ Cifra care indică realizările co-  ̂

< lectivului de aici s-ar putea să tre- '/
zească poate pe undeva îndoieli a-  ̂

 ̂ sujxra calităţii produselor realizate.  ̂
2 Va asigurăm cu certitudine că ar  ̂
 ̂ fi neîntemeiate. Lipsa cu desăvîr-  ̂
 ̂ şire a vreunui refuz de calitate din  ̂
 ̂ partea beneficiarilor întăreşte a-  ̂
 ̂ ceasta afirmaţie. De fapt problema  ̂
 ̂ calităţii este viu ancorată, în preo- |  
 ̂ cupările muncitorilor de aici, în în- 2 

g treaga lor activitate. întrebarea ca-  ̂
2 re te întîmpină la intrarea în sec-  ̂
2 ţie; „Tovarăşe! Cu ce ai contribuit  ̂
 ̂ azi la îmbunătăţirea calităţii pro- 2 
 ̂ duselor?“, întrebare-îndemn, izvorî-  ̂
 ̂ tă din conştiinţa lor de adevăraţi  ̂
 ̂ comunişti, îşi găseşte  ̂ răspunsul şi 2 
 ̂ materializarea în strădaniile fiecă- j} 
 ̂ rui salariat de a ridica nivelul ca-  ̂
 ̂ litativ al produselor, de a face to-  ̂

I tul pentru sporirea prestigiului a-  ̂
Ş cestei uzine sibiene.
I NICOLAE IVAN |
/kxXXXVX\XvXXSXXXXXXXXXSXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXvNXX<



Pagina 4 Tribuna Sibiului Anul VI, nr. 1525

He!™!i: Reuniunea pregătitoare 
a Conferinţei general-europene

Helsinki 19 (Agerpres). — Trimisul 
special, Dumitru Ţinu transmite: in 
şedinţa de vineri a reuniunii multila
terale consacrate pregătirii Conferinţei 
general-europene pentru securitate şi 
cooperare au luat cuvîntul reprezen

tanţii Franţei, Elveţiei, Spaniei, Aus
triei, Republicii San Marino şi Cipru
lui. Vorbitorii s-au referit la modali
tăţile de lucru ale reuniunii actuale, 
precum şi la unele aspecte ale confe
rinţei general-europene.

0 nouă întîlnire a experţilor 
delegaţiilor R. D. Vietnam 

şi S.U.A. la Conferinţa de la Paris
Paris 19 (Agerpres). — Vineri a avut 

loc, în suburbia pariziană Gif sur 
Yvette, o »ouă întîlnire între experţii 
delegaţiilor R.D. Vietnam şi Statelor 
Unite la Conferinţa de la Paris în pro
blema vietnameză. Cele două grupuri

de experţi au fost conduse de Nguyen 
Co That, adjunct al ministrului aface
rilor externe al R.D. Vietnam, şi, res
pectiv, de William Sullivan, secretar 
de stat adjunct al S.U.A.

Interviu! primului 
ministru

al Republicii Arabe 
Y e m e n

Sanaa 19 (Agerpres). — Intr-un in
terviu acordat ziarului „Al-Djumhu- 
ria“, reluat de agenţia France Presse, 
primul ministru al Republici! Arabe 
Yemen, Kadhi Abdullah Al Hagri, a 
relevat principalele obiective ale poli
ticii interne şi externe a guvernului 
său, format la 30 decembrie, anul tre
cut. El a declarat că, pe plan intern, 
guvernul se va preocupa, dc asigura
rea tinanţării planurilor dc dezvoltare 
naţională şi va acorda o importanţă 
deosebită reformei administrative şi 
fiscale.

Referitor la politica externă, pri
mul ministru al Republicii Arabe Ye
men a subliniat că ţara sa va rămîne 
fidela principiilor de „nealiniere, neu
tralitate pozitivă şi deschidere faţă de 
toate ţările lumii“.

Şedinţa  
Biroului 

Executiv  
al P.U.C.I.

Belgrad 19 (Agerpres). — Ea Belgrad 
s-a desfăşurat şedinţa Biroului Execu
tiv al Prezidiului Uniunii Comunişti
lor din Iugoslavia. Potrivit relatării 
agenţiei Taniug, Biroul Executiv a ho
tărî« să propună Prezidiultii Ü.G.I. con
vocarea celei de-a IV-a Conferinţe a 
PJ.C.I. în cea dc-a doua jumătate a 
lunii aprilie, la Belgrad. La .conferinţă 
vor fi dezbătute raportul privind ac
tivitatea Uniunii Comuniştilor, precum 
şi un raport cu privire la problemele 
politice şi tocial-economice actuale ale 
iurgoslaariei.

Cuvîntarea 
radiotelevizată 
a premierului 

egiptean 
Aziz Sedki

Cairo 19 (Agerpres). — Primul mi
nistru egiptean Aziz Sedki a rostit o 
cuvîntare radiotelevizată,^ în care a 
făcut o analiza a activităţii guvernu
lui sau pe perioada de un. a» care a 
trecut de la instalare.

Guvernul, a arătat el, a soluţionat 
numeroase probleme în domeniile in
dustriei, agriculturii, educaţiei, asigu
rărilor sociale, salarizării şi transpor
turilor; venitul naţional a crescut cu 
190 milioane lire egiptene, au fost 
construite circa 20 000 de locuinţe, 
crescut numărul unităţilor medicale 
prin construirea de noi spitale, au 
fost depuse eforturi în vederea dez
voltării sectorului agricol. Evocînd 
realizările obţinute în această perioa
dă, premierul egiptean a amintit, tot
odată, şi dificultăţile pe care le în 
tîmpină Egiptul, mai ales în sectoa 
rele agriculturii, construcţiilor de lo
cuinţe şi aprovizionării populaţiei cu 
produse alimentare. Guvernul, a sub
liniat Aziz Sedki, va soluţiona pas cu 
pas aceste probleme, concentrîndu-şi 
atenţia asupra principalelor aspecte şi 
pornind, în fiecare caz, de la posi
bilităţile reale existente.

„Poporul egiptean, a spus Sedki, îşi 
va continua activitatea în direcţia 
dezvoltării economice pe calea indi
cată de Gamal Abdel Nasser şi îşi va 
consacra toate forţele pregătirii ţării 
pentru eliberarea teritoriilor ecupate"

D eclara ţia  guvernului 
de la Bonn p re z e n ta tă  în  B undestag

Bonn 19 (Agerpres). După cum s-a 
mai anunţat, în prima zi a sesiunii 
noului Bundestag vest-german, cance
larul Willy Brandt a prezentat decla
raţia guvernamentală.

In ce priveşte politica externi, can
celarul a afirmat că guvernul său va 
continua consecvent politica de bună 
vecinătate. Pe primul loc al obiecti
velor  ̂ ei se află uniunea vest-euro- 
peană,  ̂preconizată de conferinţa la 
nivel  ̂înalt a Pieţei comune, desfăşu
rată în toamna anului trecut Ia Paris,

„Construcţia tratatelor noastre bi
laterale de renunţare la folosirea for
ţei, _ încheiate mai iutii cu Uniunea 
Sovietică, necesită încheierea unui a- 
semenea tratat cu Republica Socialistă 
Cehoslovacă vecină, a spus vorbitorul. 
Guvernul federal speră să poată a- 
junge intr-un _ viitor previzibil la o 
înţelegere prin care acordul de la 
München să nu mai împovăreze xe- 
laţiile dintre cele două state. Guver
nul federal va continua dialogul po
litic cu statele Tratatului de la Var
şovia, sperînd să poată include î» a-

cest- dialog Budapesta şi Sofia. Tot
odată, el nu va neglija contactul cu 
statele nealiniate“. Brandt a adăugat 
că R.F.G. va lărgi relaţiile sale cu 
R.P. Chineză şi cu celelalte state asia
tice.

In continuare, cancelarul federal a 
subliniat că „în prezent încep să se 
contureze îmbunătăţiri în relaţiile 
dintre cele două state germane. Gu
vernul federal este botărît- să aplice 
în mod consecvent, pe plan politic şi 
juridic, tratatul care pjine bazele dez
voltării relaţiilor cu R.D.G.“. Brandt 
a anunţat că o dare de seamă scrisa 
asupra dezvoltării relaţiilor dintre 
Republica Federală a Germaniei şi 
Republica Democrată Germană va fi 
prezentată în legătură cu examinarea 
de către Bundestag a tratatului fun
damental.

In ce priveşte politica interni, can
celarul a evocat unele măsuri între
prinse dc guvern pe plan economic 
şi social, anunţînd că, înainte de a fi 
înaintat Bundestagului proiectul de 
buget, va ti prezentată o dare de sca
mă cuprinzătoare asupra economiei.

VfÛ  ÍKT---Í
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Damasc 19 (Agerpres). — La Da
masc a fost încheiat joi acordul siria- 
no-irakian cu privire la redevenţele 
primite de Siria ca urmare a tranzitu
lui petrolului irakian pe teritoriul 
său. Irt acest sens, relatează agenţia 
M.E.N., se prevede că Siria va primi 
pentru petrolul transportat Ia puncte
le terminus ale conductei ce-i traver
sează teritoriul — portul mediteranean 
Banias (Siria) şi portul de la frontiera 
cu Libanul, cite 41 şi, respectiv, 30 dc 
cenţi de fiecare baril. De asemenea,’ ea 
va primi, în perioada 19/3—1975, o 
rată de 245—275 de cenţi per baril 
din petrolul rafinat la Homs (în regiu
nea centrală a Siriei). In total, men
ţionează agenţia, veniturile de tranzit 
pe care urmează să le primească Siria

în cursul anului 1973 vor ajunge la 
600 milioane lire siriene (136 milioane 
dolari).

Acordul — care a fost semnat, din 
partea irakiană de ministrul de externe, 
Murtada Said Abdel Baky, şi, din par
tea siriană, de Mohamed Haidar, vice
premier şi ministru al agriculturii — 
reprezintă încheierea a şapte luni de 
negocieri privind reglementarea dispu
tei ce intervenise între cele două părţi 
în problema redevenţelor petroliere. 
Ambele părţi şi-au exprimat satisfacţia 
faţă de înţelegerea intervenită, subli
niind că acest acord este menit să re
prezinte „un nou pas înainte în ceea 
ce priveşte extinderea relaţiilor bilate
rale şi intensificarea cooperării siriano- 
irakiene“.

IRAN. — Construirea numeroase
lor baraje in Iran şi planurile in 
curs de perfectare pentru altele, 
ajută şi vor ajuta în continuare 

dezvoltarea agriculturii.
In foto: Vedere a barajului de pe 
nul, Karkheh, care a permis iriga
rea unor vaste terenuri învecinate.

EVENIMENTUL P E  SCU RT
® ZIARUL „L’HUMANITE“ IN

FORMEAZĂ CĂ Georges Marchais, 
secretar general al Partidului Comu
nist Francez, i-a primit, Ia sediul C.C. 
al partidului, pe Le Duc Tho, consi
lier special al delegaţiei R.D. Viet
nam la Conferinţa de la Paris în pro
blema Vietnamului, şi pe Xuan Thuy, 
conducătorul delegaţiei RfD. Vietnam.

Cu acest prilej, Georges Marchais a 
reafirmat sprijinul activ al P.C. Fran
cez pentru cauza justă a poporului 
vietnamez.

•  „SUEDIA NU DOREŞTE CA 
RELAŢIILE CU STATELE u n it e  
SA FIE DETERIORATE din cauza 
opoziţiei sale faţă de politica ameri
cană în Vietnam“ — a declarat, în 
parlament, ministrul suedez al aface
rilor externe, Krister Wickman. Ca- 
lificînd ca „regretabil şi greu de în
ţeles“ refuzul S.U.A. de a accepta so
sirea la Washington a noului amba
sador suedez, guvernul Suediei — a 
spus Wickman — subliniază impor
tanţa menţinerii între cele două state 
a unor relaţii diplomatice normale.

® REUNIUNEA MINIŞTRILOR 
CERCETĂRII DIN TARILE PIEŢEI 
COMUNE „s-a soldat cu un eşec“: 
„cei nouă", întruniţi joi Ia Bruxelles, 
s-au despărţit, după zece ore de dis
cuţii aprinse, fără a fi putut adopta 
programul pe cinci ani al Euratomu- 
lui, avansat de Comisia C.E-E. Con
flictul s-a ivit în legaturi cu efecti
vele personalului Comunităţii vest- 
europene pentru energia atomică, 
menţionează agenţia Associated Press: 
Franţa şi Anglia, preocupate de pro
gramele naţionale proprii de cercetări 
şi temîndu-se de concurenţa acestui 
organism comunitar, au respins pro
punerile care fixau efectivul specia
liştilor din Euratom la peste 1 200 do 
persoane.

® UN DEPUTAT REPREZEN- 
T1ND TENDINŢA LIBERALA DIN 
PARLAMENTUL PORTUGHEZ a
cerut o amnistie generală pentru de
ţinuţii politici — anunţă agenţia 
France Presse. Pe de altă parte, de
putatul a cerut, în numele grupului 
său, să i se ofere explicaţii în legă
tură cu arestarea unor membri din 
grupul de persoane care au luat par
te, la 31 decembrie, anul trecut, la o 
„veghe a păcii“ pentru a chema la 
un protest general în legătură cu po
litica colonialistă a Portugaliei.

•  IN BAZA UNEI CONVENŢII 
SEMNATE LA SANTIAGO DE 
CHILE, Argentina va acorda statului 
chilian Un credit în valoare de 100 
milioane dolari pentru importul de 
maşini, bunuri de transport de primă 
importanţă şi piese de schimb din a- 
ceastă ţară — anunţă agenţia Prensa 
Latina.

•  CIU-EN-LAI, PREMIERUL 
CONSILIULUI DE STAT AL R.P. 
CHINEZE, ŞI CI PIN-FEI, MINIS

TRUL AFACERILOR EXTERNE, 
L-AU PRIMIT PE YASUHIRO NA- 
KASONE, ministrul comerţului inter- 

' naţional şi al industriei al Japoniei, 
care face o vizită în R.P. Chineză. 
Cu acest prilej, a avut loc o con
vorbire prietenească, anunţă agenţia 
China Nouă.

® GUVERNUL MINORITAR LI
BERAL AL PREMIERULUI CANA
DIAN PIERRE ELLIOTT TRUDEAU
a înregistrat» joi, un prim eşec: Ca
mera Comunelor a adoptat cu 128 
de voturi, contra 102 un amenda
ment în baza căruia senatorii nu sínt 
incluşi în Comitetul însărcinat cu stu
dierea creşterii preţurilor la produ
sele alimentare.

Amendamentul depus de conserva
tori a fost sprijinit şi de membrii 
Noului partid democrat, care preco
nizează abolirea Senatului. Votul nu 
este dc natură sa ameninţe existenţa 
guvernului Trudeau, dar reprezintă 
un indiciu privind dificultăţile pe ca
re le va avea de întîmpinat în ca
drul actualei legislaturi, apreciază a- 
genţia France Presse.

Sesiunea Comisiei 
permanente 

sov iet»-franceze
Moscova 19 (Agerpres). — Ea Mos

cova a avut Ioc cea de-a 9-a sesiune 
a Comisiei permanente sovieto-fran- 
ceze pentru relaţiile culturale. Parti
cipanţii la sesiune au constatat dez
voltarea cu succes a relaţiilor Cultu
rale dintre cele două ţări şi au con
venit asupra programului de schim
buri culturale reciproce pe anii 1973— 
1974 —- relatează agenţia TASS.

Capriciile
vremii

Bagdad 19 (Agerpres). •— In nordul 
Irakului, stratul de zăpadă a ajuns, în 
unele zone, la 2 metri. In numeroase 
regiuni ale ţarii, ninsoarea, care a că
zut neîntrerupt în ultimele zile a pro
vocat întreruperea legăturilor telefo
nice şi a circulaţiei pe şosele.

Rio de Janeiro 19 (Agerpres).  ̂ —• 
După un val de căldură care a făcut 
ca, în opt zile, 25 de persoane  ̂ să-şi 
piardă viaţa, asupra regiunii _ Rio dc 
Janeiro au căzut, miercuri şi _ joi, ploi 
torenţiale. In urma jnundaţiilor, mii 
de familii au rămas fără adăpost.

Numeroase sate au fost izolate din 
cauza întreruperii circulaţiei pe şosele 
şi căi ferate, traficul pe aeroportul 
din Rio de Janeiro a fost întrerupt 
timp de trei ore din cauza averselor 
de ploaie.
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„Lunoiiod-2“
îşi continuă activitatea ştiinţifică

Moscova 19 (Agerpres). — în 
noaptea dc 18 spre 19 ianuarie a 
avut loc o noua legătură radio cu 
aparatul selenar autopropulsat 
„Lunohod-2“. Pentru oprirea luno- 
mobilului, oamenii de ştiinţă sovie

tici au ales un punct de pe supra
faţa seîenară care prezenta caracte
ristici tipice zonei respective şi au 
orientat aparatul spre acesta. A 
fost necesară o manevră de întoar
cere a lui „Lunóhod-2“ într-u*

Belgia:

Programul guvernamental 
elaborat de Edmond Leburton 

va fi supus aprobării
întreprinse de acesta va trebui apro
bat de fapt, de cinci congrese, care se 
vor întruni, concomitent, in oraşe di
ferite.

Dacă majoritatea observatorilor de 
la Bruxelles consideră că programul dc 
guvernare va primi avizul partidelor 
participante la coaliţie, o seric de ziare 
apreciază că problemele spinoase nu 
au fost eliminate iar guvernul, alcătuit 
de Leburton nu va putea fi decit o 
echipă ministerială de tranziţie.

Noul cabinet va cuprinde 24 de mi
niştri şi 12 secretari de stat, avînd cu 
5 miniştri şi 2 secretari de stat mai 
mulţi decit precedentul guvern Eys- 
kens.. precizează agenţia France 
Presse.

Concluzii desp
informaţiile
sonda spaţială „Mariner-9“

Bruxelles 19 (Agerpres). — Progra
mul guvernamental elaborat de pre
mierul desemnat, Edmond Leburton, 
şi care a întrunit acordul global al li
derilor partidelor socialist, social-creş- 
tin şi liberal va fi Supus duminică a- 
probării congreselor acestor grupări 
politice din Belgia. Teoretic, viitorul 
guvern belgian de coaliţie va avea o 
structură tripartită, dar, practic, la 
constituirea sa participă 5 formaţiuni 
politice: socialiştii, social-creşţinii lla- 
manzi (C.V.P.), social-creştinii valoni 
(P.S.C.), liberalii flamanzi (P.V.V.) şi 
liberalii valoni (P.L.P). Aşadar, pro
gramul guvernamental schiţat de Le
burton (socialist) şi elaborat în cadrul 
negocierilor de peste trei săptămini

Washington 19 (Agerpres). — In
formaţiile transmise de sonda spa
ţială americană „Mariner-9;‘, mai 
ales în faza finală a activităţii ei, 
au atestat probabilitatea ca anu
mite forme de viaţă să existe pe 
Marte, contrar teoriilor acceptate 
în general, în ultima vreme. La 
baza acestei concluzii, comunicată 
dc experţii N.A.S.A. în cadrul unei 
conferinţe dc presă, se află în pri
mul rînd probabilitatea ca, intr-o 
anumită epocă, pe Mane să fi exis
tat apă în stare fluidă. Fotografiile 
şi celelalte date transmise de „Mari- 
ner-9“, indică existenţa pe supra
faţa astrului a mai multor tipuri 
distincte de canale, create aproape 
în mod cert de cursuri de apă. Cele 
mai mari dintre ele s-au format ca 
urmare a topirii bruşte a gheţari
lor. Altele, semănînd cu albiile si
nuoase ale fluviilor terestre, s-au 
produs, după toate probabilităţile, 
prin acţiunea apei provenind din
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ploi (in prezent, Marte, are un cli
mat prea rece pentru ca apa sa 
poată exista altfel decît sub for
ma gheţei). Din cauza orbitei sale 
neregulate, planeta are cicluri de 
temperaturi diferite, primul surve- 
nind la fiecare 50 000 de ani, al 
doilea la fiecare 90 000 de ani şi 
ultimul la fiecare 2 milioane de ani.

Datele transmise de sonda spaţia
lă demonstrează, în general, că 
Marte este o planetă mult mai di
namică decît se credea înainte. Re
lieful său conţine vulcani masivi 
ale căror cratere sínt măcinate de 
meteoriţi, motiv pentru care vîrsta 
lor este apreciata la circa 3 miliar
de de ani. Există, totodată, vulcani 
mai tineri, cu cratere intacte, da- 
tînd, după toate probabilităţile, de 
cîtcva sute de milioane de ani. De 
aceea, se considera că planeta arc, 
încă, un nucleu incandescent, po
sibilitatea chiar a unei activităţi 
vulcanice subterane nefiind exclusă.

unghi de peste 100 de grade, apoi 
laboratorul autopropulsat a trecut 
printr-un defileu îngust, aflat între 
doua cratere, pentru a ajunge ps 
un versant din apropiere şi pentru 
a so roti apoi într-un unghi drept. 
Precizia cu care, aparatul a efectuat 
aceste manevre destul de dificile, 
asemănătoare unui slalom, a pro
dus o vie satisfacţie specialiştilor.

După oprirea lunomobilului în 
punctul dorit, a fost pus în func
ţiune aparatul „Rifma“, menit să 
determine compoziţia chimică a 
regolitului •— stratul superficial al 
solului lunar.

Unul dintre principalele obiec
tive ale experimentului este acela 
de a găsi şi de a cerceta zona de 
trecere de la peisajul continental la 
cel marin. Cercetările efectuate an
terior de staţiile automate „Luna- 
16“ şi „Ltma-20“ au demonstrat că 
rocile bazaltice ale şesurilor mări
lor selenare sínt de aproximativ 
două ori mai bogate în fier decît 
stratul superficial al continentelor, 
dar mult mai sărace în ce priveşte 
conţinutul de aluminiu.

Cu ajutorul aparatului de tip 
..Rifma“, primul lunomobil, care 
şi-a desfăşurat activitatea în Marea 
Ploilor, a determinat cu un mare 
grad de precizie compoziţia lavei 
bazaltice. Datele furnizate de _cl 
servesc acum drept bază de pornire 
pentru studiile efectuate dc oamenii 
de ştiiţă sovietici cu scopul de a 
stabili în ce măsură se deosebeşte 
solul Mării Seninătăţii de cel al 
Mării Ploilor. Primele date demon
strează că regolitul are aproape a- 
ceeaşi compoziţie chimică în cele 
două regiuni selenare.
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r ş a - A v r ig , ! ,  
Sibiu 1

Uzina m ecan ică  
judeţu l

angajează urgent: j$
. 1$— strungari I ţ

— lăcătuşi '*
j+.

— sudori
— muncitori necalificaţi pentru a se califica X

Z în meseriile de: strungar, lăcătuş şi sudor ?
I  prin cursuri de scurtă durată. t
I  Se asigură masă la cantina uzinei contra cost; £ 
X pentru nefamilişti se asigură cazarea în colonia Mîrşa. X
X Salarizarea se face conform H.C.M . 914/1968, la J 
I  care se adaugă un spor de 5°/o. j

Liceul industrial 
pentru industria alimentară Sibiu

Strada Postăvarilor nr. 18

angajează urgent :
— 1 secretar şef
— 1 şofer pentru autoturism
— 1 şef atelier producţie
— 1 sudor
— 1 muncitor calificat — fochist
— 1 instalator
— 1 achizitor pentru ateliere. -jj

Informaţii zilnic la telefon 2 31 76 şi 2 27 95.
/W W /A V /M W ,W A V ,V A W W .V .V / .V A W .W A W A W A V iW .!

C o o p e r a tiv a  „ G h e a ta “  S ib iu
angajează de urgenţă :

— merceolog principal
— contabil principal
— şofer.

1 Condiţii de încadrare conform Hotărîrii nr. 5 ? 
I U C E C O M .
i Informaţii suplimentare la biroul personal, telefon i 
V 1 15 50. j

■j 41 144.444 4-44.4 M.H1.4.4-1 W 1H 4 141 44H44-44 41 4-4 Ţ
-4- \±
î  ţ tCooperativa  

de consum  S ă liş te
Magazinul mixt Tilişca

!
X angajează u rgent: x
X X
X — 2 gestionari. x
X X
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Mica publicitate
Cu prilejul căsătoriei, prietenii, 

colegi: adresează felicitări lux
GHEORGHIŢĂ PRODEA

şl urează noi: familii o viaţă înde
lungată şi fericită.

CUMPĂR casă sau apartament, 
plata în rate lunare, eventual între
ţinere persoane în vîrstă. Adresaţi 
Sibiu, căsuţa poştală 89.

CAUT femeie îngrijire 2 copii. Str. 
Tipografilor 4, apartament 10, fami
lia Chclaru.

CEDEZ cameră, bucătărie, cămară, 
baie, WC, pivniţă, garaj, I.L.L., do
resc asemănător, cu două camere, 
prin schimb sau cumpărare. Telefon 
1 46 00, orele 18—20.

CONVOCARE
Membrii colectivului de ajutor re

ciproc — caz de deces „Lazaret" Si
biu — sínt rugaţi să participe la 
ADUNAREA GENERALĂ, care se 
ţine în ziua de 28 ianuarie 1973, ora 
11, în sala Clubului C.F.R. din Sibiu, 
str. Sindicatele Unite nr. 1.

Aducem mulţumiri celor care 
participat la marea durere p 
pierderea scumpului nostru soţ 
tată

ŞTEFAN MATEIU

decedat în ziua de 12 ianua 
1973.

îndurerata fam
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